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INFORMACIÓ D'INTERES 

La Hispano de Fuente en Segures S.A. (HIFE, S.A.) 
HORARIS SORTIDES D'ULLDECONA 

HORARIS DE SORTIDES DIRECCIÓ ULLDECONA 

Hora Lloc de sortida Freqüencia 

Hora Destinació 
Sortida 

7.10 Amposta - Vinaros - Castelló 
Valencia - Tarragona 

7.10 Amposta - Tortosa -
Barcelona - Zaragoza 

7.30 Tortosa - Barcelona - Zaragoza 
8.22 Vi na ros 
9.10 Tortosa 

13.20 Sénia - Rossell 
13.50 Alcanar - Cases d'Alcanar 
15.10 Amposta - T ortosa -

Zaragoza - Barcelona 
15.35 Sénia 
15.45 Alcanar - Vinaros 
17.20 Sénia - Rossell 
17.30 T ortosa - Barcelona 

(Lleida Curs Escolar) 
18.10 Sénia 
19.50 Alcanar i Cases Alcanar 

RENFE 

Estació d'Ulldecona 

Direcció Barcelona 

Tren Ulldecona Tarragona Barcelona 
sortida arribada arribada 

Estrella 7.53 8.55 10.10 
de Sevilla 

Regional 19.02 20.54 22.10 
de Valencia 

Exprés 4.30 6.08 7.30 sois 
div. i dium. 

Direcció Valencia 

Tren Barcelona Tarragona Ulldecona Valencia 
sortida arribada arribada arribada 

Estrella 19.00 19.56 20.52 22.30 
a Sevilla 

Regional 9.33 10.34 12.12 14.32 

Exprés 22.30 23.39 0.50 2.50 
sois div. 
i dium. 

Freqüencia 

Dilluns a divendres 

Dilluns a divendres 
Dissabtes 
Dilluns a divendres 
Dilluns a divendres 
Dilluns a divendres 
Dilluns a divendres 

Dilluns a divendres 
Dilluns a divendres 
Dilluns a divendres 
Dilluns a divendres 
Diumenges 

Dissabtes 
Dilluns a divendres 

Sortida 

14.00 Tarragona Oilluns a divendres 

10.00 Barcelona Dilluns a divendres 
16.30 Dilluns a divendres 
15.00 Dissabtes 
21.00 Diumenges (curs escolar) 

14.00 Valencia Dilluns a divendres 
13.30 Dissabtes 

15.00 Castelló Dilluns a dissabtes 

13.00 Tortosa Dilluns a divendres 
14.45/19.00 Dilluns a divendres 
17.35 Dissabtes 

7.00/15.30 Zaragoza Dilluns a divendres 

13.00/19.00 Amposta Oilluns a divendres 

Autocars HIFE, S.A. lnformació Tel. 44 03 00 - Tortosa 

A Tortosa es pot connexionar amb: Madrid - Bilbao - Vitoria - Pamplona 
- Valladolid - Soria - Santander i San Sebastián. lnformació a Viatges 
Terminaltour: Tel. 977 510 297 - TORTOSA. 

Telefons d'lnteres Radio Ulldecona 977 720 526 -977 720 210 
Parroquia Sant Lluc 977 720 285 

AJUNTAMENT 
Centraleta 977 573 034 
Recaptació 977 573 034 
Oficines 977 573 034 
Jutjat de Pau 977 573 034 
Oficina de Turisme 977 573 394 
Biblioteca 977 720 305 
Fax Oficines 977 720 622 
ENSENYAMENT 
Col.legi E.G.B. 'R. y Caja!' 977 720 066 
lnstitut "Sales i Ferré" 977 573 365 
Llar d'lnfants "Sigronets" 977 720 599 
Llar d'lnfants Carme Bel 977 720 594 
SANITAT 
Centre de Salut (de 8 a 21 h.) 977 720 960 
Creu Roja 977 573 238 
Farmacia Viladot 977 720 031 
Farmacia Puig 977 720 161 
SEGURETAT 
Policía Local 977 573172 
Policía Local 977 573 034 
Mossos d'Esquadra 
(Amposta) 977 705 681 
Guardia Civil 977 573 054 
Bombers Generalitat 977 573 380 
AL TRES SERVEIS 
Correus 977 720 042 
Estació Renfe 977 573 051 

Casal Jubilats (Associació) 977 720 006 
L'Esplai 977 720 787 
Extensió Agraria 977720159 
Cooperativa Agrícola 977 720 007 
Comunitat de Regants 977720154 
Notaria 977 720 257 
Benzinera 977 720 378 
Club Joventut (Esports) 977 720 337 
Taxi Callarisa 977 720 211 
Taxi Castell 977 720 132 
Punt de Servei (Fecsa) 977 573 060 
Funeraria Santiago 977 720 373 
La Caixa 977 720 004 
Caja Madrid 977 720 432 
Caixa Tarragona 977 720 093 
Banco Central Hispano 977 720 128 
Banesto 977 720 207 

Telefons d'interes per als excursionistes: 
• Avís d'actuacions presumptament irregulars al 

medi natural: Departament d'Agricultura, Ramaderia 
i Pesca, Oficina Comarcal del Montsia, 977 701 895 
(hores d'oficina), 977 704 785 (de 8 a 21 hores). 

• Avís d'incendi forestal: bombers de la Ge-
neralitat, 088. 

•En cas d'accidents, emergencieso rescat, 085. 
• Federació d'Entitats Excursionistes de Ca-

talunya (FEEC): 93 - 412 07 77. 
• El telefon del temps, 906 330 003. 

Director: Lluc Raga i Sauch 

Coordinació: Jordi Castel! i Castel! 

Muntatge: Bea Poy 

Edita: Ajuntament d'Ulldecona - C/ Mayor, 49 
lmprimeix: Jordi Dassoy - Dip. Legal: T-1 12/90 

Consell de Redacció: Víctor Vidal i 
Agustín, Ferran Sorlí i Bel, Núria Ven
tura i Brusca, Francesc Callarisa i Vidal 
Santi Sans i Grau, Celi Subirats, Pila~ 
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Editorial 
La nostra portada mostra el nou futur esperan

~ador cap on s'adre~a Ulldecona. 
Després de manifestacions i moltes conver

ses se'ns comen~a a reconeixer el nostre dret a 
uns serveis ferroviaris adequats. 

També, s'han iniciat les obres de !'empresa 
San Alfoi;tso al polígon industrial Valldepins, 
primera de les que s'instal.laran en aquest espai 
industrial. 

No únicament milloren les perspectives eco
nomiques. 

Aquest estiu comptarem amb una piscina re
novada. La pista poliesportiva estara coberta. 
Properament es contractara una millora del 
Casal de Jubilats i Pensionistes d'Ulldecona i 
barris. Diversos carrers mostren un enllumenat 
nou. La primera fase de la xarxa de Pluvial ja es 
troba practicament conclosa i també ho esta la 
xarxa de prove"iment d'aigua a les Ventalles. 

Altres administracions ajuden l'Ajuntament 
en aquest esfor~. Ja és conegut que l'lncasol 
esta urbanitzant Valldepins i avancen els tramits 
perque aquesta tardor es contractin les obres 
de la Variant. 

La Diputació ha arranjat el camí del Castell, 
cosa que ha permes celebrar amb gran exit la 
Festa Medieval al Castell. Aquesta ha estat una 
suma d'esfor~os de les entitats, en especial de 
la Colla de Gegants i Grallers, del suport muni
cipal i de la inversió de la Diputació. 

La massiva assistencia ha demostrat que 
Ulldecona pot realitzar grans coses. 

En l'ambit de la cultura i l'esport també 
Ulldecona esta d'enhorabona. He de felicitar el 
Club de Futbol pel seu ascens a 1 a Territorial, al 
Grup de Majorettes i Banda pel seu 3r lloc al 
Campionat d'Espanya, en la modalitat de Banda 
i Majorettes celebrat a Cartagena, i a les Escoles 
Esportives Municipals per tants exits 
aconseguits. 

En definitiva veiem una Ulldecona amb una 
nova cara que rejoveneix i que comen~a a 
enfrontar un futur de més prosperitat i integració 
amb empenta i esperan~a. 

Lluc Raga i Sauch 
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Que fa l'Ajuntatnent? 
URBANISME 

Obres realitzades 
Obres de gran transcendencia per 

al municipi han finalitzat o estan a 
punt de fer-ho. 

La primera fase de la xarxa de 
pluvials, el prove·lment d'aigua a les 
Ventalles, el magatzem municipal i 
les obres d'enllumenat de diversos 
carrers i del barrí Castell. 
Renovació de la Piscina Municipal 

La piscina del poliesportiu ha estat 
renovada profundament i permetra la 
seva utilització en condicions optimes. 
Casal de Jubilats i Pensionistes 
d'Ulldecona i barris 

L'Ajuntament ha aprovat el projecte 
i l'ha tret a concurs per a l'ampliació 
d'aquest equipament per a la gent 
gran. 
Pista coberta Poliesportiva 

Ja es traben en marxa les obres de 
la cobertura i esta prevista la seva 
finalització cap a primers d'agost. 

CEIP Ramón y Cajal 
Des de la Conselleria d'Ensenya

ment s'ha informat a aquest ajun
tament que s'ha encarregat la redacció 
del projecte per rehabilitar la part més 
antiga d'aquest centre docent, tal com 
havia demanat reiteradament l'Ajun
tament, ates el caracter emblematic 
que té aquest edifici per a la vila. 

Nous projectes 
S'ha encarregat al servei d'assis

tencia de la Diputació la redacció de 
dos projectes, un per arranjar el camí 
de l'Olivar i l'altre per dotar de clave
gueram el barrí de Sant Joan del Pas. 

Quan es disposi deis projectes es 
podra accedir a la seva contractació i 
execució. 

Acció cívica 
Vestuari deis Objectors 

Tal comes va aprovar al ple s'estan 
satisfent les prestacions economiques 
per vestuari als joves que van prestar 
l'objecció a l'Ajuntament l'any 95/96. 

HISENDA 

Hisenda i regim interior 
El cadastre més prop 

Els ciutadans saben que fins ara 
els tramits de gestió cadastral eren 
extremadament llargs i enfarragosos. 
Canviar la titularitat d'un habitatge o 
fer constar l'obra nova suposava un 
tramit que durava anys. 

La centralització a Tarragona de la 
gestió Cadastral i els escassos mitjans 
que l'Estat podía dedicar a aquesta 
finalitat en relació amb el volum de 
treball ho provocaven. 

El passat desembre l'Ajuntament 
va sol.licitar al Cadastre poder cele
brar un conveni perqué fos l'Ajunta
ment qui a través del servei gestor de 
la hisenda pogués realitzar la majar 
part de gestions. 

El día 30 de juny es va finalment 
signar el conveni i ja es traba vigent. 
Properament, es fara la primera re
unió de la Comissió Gestora Mixta 
entre l'administració de l'Estat i l'Ajun
tament i es preveu que a primers de 
setembre pugui estar aquest servei 
funcionant en normalitat. 

Aquesta acció inclosa dins del Pla 
pera la millora pera la gestió técnica 
de l'hisenda municipal que l'Ajunta
ment va engegar el passat mes de 
desembre comportara una majar au
tonomía pera l'Ajuntament i un servei 
millar i més rapid per al ciutada. 
Actuacions en Materia de personal 

Per tal de donar transparencia i 
rigor l'Ajuntament s'ha dotat per pri
mera vegada d'una relació de llocs de 
treball, que és un instrument que de
termina les funcions, cond icions 

d'accés i retribucions de cada lloc de 
treball de l'Ajuntament. 

Com a complement, s'ha negociat 
un acord sobre condicions de treball 
amb els membres de la Policía Local. 

D'aquesta manera no únicament 
es passa a complir la llei , sinó també 
s'evita el peril l de qualsevol situació 
discriminatoria. 

CULTURA 

VI Jornades de Cultura Catalana 
Del 22 de maig fins al 7 de juny van 

tenir lloc les VI Jornades de Cultura 
Catalana. 

Les jornades es van iniciar amb uns 
actes preliminars: el día 8 de maig 
amb la conferencia deis Srs. José 
Manuel Lara i Bosch, exvicepresident 
de l'Espanyol , organitzada per la 

.. 
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Penya Blanc-i-blava; el dia 1 O de maig 
es va celebrar al teatre municipal el 
XXV Juguem Cantant, organitzat pels 
Rossinyols del Montsia i el dia 15 de 
maig es va fer la presentació del llibre 
Poesies de Miquel Querol i Gavalda, 
a la Casa de Cultura. 

El dia 22 de maig a les 20 hores es 
va inaugurar a la Casa de Cultura les 
diverses exposicions tant de pintura, 
de fotografia, de patchwork, del con
curs Fem Barc;a, del Curs de ceramica 
i arts aplicades i deis trofeus del grup 
de Twirling en el seu V aniversari. 

Aquest any com a novetat els dies 
25, 26 i 27 de maig al CEIP Ramon y 
Cajal hi va haver uns tallers d'activitats 
educatives, la Ludoetnia, es tracta 
d'un equipament lúdic itinerant des
tinat a fomentar els valors de convi
vencia i tolerancia entre els xiquets i 
xiquetes en edat escolar. 

Durant les dues setmanes de les 
Jornades hi ha hagut un increment 
deis actes organizats en relació als 
anys anteriors i tots'hade dir amb una 

gran participació, participació que 
agra"fm de part de les entitats par
ticipants. 

Dintre de les Jornades, el dia 7 de 

juny, es va fer !'entrega del premi del 
concurs de !'anagrama Quinquennals 
1999, el guanyador d'aquest concurs 
ha estat el Sr. Pere Millan i Arbos . 

Moviment detnografic 
NAIXEMENTS 

Laura Querol Arnaiz 
Maria Soriano Garcia 
Jordi Martínez Lanzas 
Roger Garcia Queralt 
Cristina Bordes Roig 
Laura Castell Almuni 
Tamara Hernández Jiménez 
1 man El Kafkaf El Kho 
Bernat Bel Queralt 
Anna Reolid Lázaro 
Angel Martín López 

DEFUNCIONS 

10-04-1998 
20-04-1998 
26-04-1998 
23-04-1998 
01-05-1998 
08-05-1998 
05-05-1998 
14-05-1998 
27-05-1998 
15-06-1998 
26-06-1998 

Maria-Rosa Miralles Raga 04-05-1998 80 anys 
Antonio Tomas Ferrer 20-05-1998 60 anys 
Maria Herrero Marín 28-05-1998 91 anys 
Juan Martínez Moya 02-06-1998 64 anys 
Josefa-María Carapuig Mariné 10-06-1998 81 anys 
Pedro López Muñoz 19-06-1998 68 anys 
Francisca Lezaun Elia 28-06-1998 85 anys 
Piedad Mariné Fusté 29-06-1998 87 anys 

MATRIMONIS 

Alberto Arasa Pio i 
Cecilia Rodríguez Campos 

Jordi Millan Campos i 
Maria-Teresa Montoro Bonfill 

José-Alberto Roldán Requena i 
Maria-Neus Cucala Forcadell 

Francisco-Javier Ripollés Felip i 
Ana-Jesús Salas González 

Juan Vidal Arasa i 
Neus Sales Roig 

Agustín-Ángel Maresma Felipo i 
Montserrat Pasalamar Ballester 

José-Manuel Mendieta Vilar i 
Mercedes-Genoveva Homs Prat 

Jesús Franco Forns i 
Nuria Cortés Barceló 

Josep-Lluís Pujol Calduch i 
María-Piedad Fibla Ferré 

Ángel Fernández Crespo i 
Rosa-María Fibla Gur 

Nou horari cementiri: 

12-04-1998 

01-05-1998 

01-05-1998 

02-05-1998 

02-05-1998 

09-05-1998 

30-05-1998 

06-06-1998 

13-06-1998 

20-06-1998 

Dissabtes, diumenges i festius, obert de 9 del matí a 9 de la tarda. 

Agustí Verdiell 
-regidor de 
Patrimoni de 
l'Ajuntament 
d'Ulldecona per 
CiU, conseller 
comarcal delegat 
les Comissions de 
Joventut i Esports, 
i president del 
Consell Esportiu 
del Montsia
justifica i exposa 
en una serie 
d'articles, reunits 
sota el títol 
generic d'Aquelles 
coses que s'han 
fet, sobre les 
tasques que, des 
deis seus carrecs 
a l'Ajuntament i al 
Consell Comarcal 
del Montsia, ha 
promogut i 
realitzat perque 
se'n prengui bona 
nota. 
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Aquelles coses que s'han fet 
La justificació 
d'aquestes notes 

Mai no havia fet fins ara cap classe d'article 
o semblant perque sempre havia considerat 
que, en les qüestions d'índole municipal i per 
extensió, en les comarcals, a qui li tocava 
parlar era al cap i portaveu del meu grup 
municipal, a l'alcalde, parlant de temes locals, 
que és el que aquí més interessa. El pro
tagonisme sempre havia considerat que era 
seu, pero si ell em citava a exposar qualsevol 
assumpte, ho feia, sempre a instancia seva i, 
és ciar, sempre que fos de la meva incum
bencia. Amb aixo ja difereixo d'altres que 
valen copar tot aquell protagonisme i que no 
necessiten ningú pera donar aquell pas, parlant 
de temes que, de vegades, no són ni de la 
seva area. La meva intervenció en mitjans de 
comunicació locals ha estat practicament nul.la, 
no com d'altres, segons allo que he dit abans. 
Ara a la poca, per exemple, van venir-me a 
buscar de la televisió d'Ulldecona per una 
xerrada sobre l'Ermita. La meva lógica res posta 
fou afirmativa, era un tema de la meva com
petencia i el qual dominava. A la radio, no he 
fet res, quant a entrevistes o exposició de 
temes municipals pero, sí en temes d'ambit 
comarcal, i a la revista tampoc. Pero arriba un 
moment que em toca justificar allo que he fet, 
sobretot per sentir-me bé amb mi mateix, 
veient el que d'altres fan, torno a repetir, i 
semblant que jo no feia res. A partir d'ara vull 
explicar a la gent el que he fet. Parlaré per 
parts. 

L'arxiu 
En una primera part, només en arribar a 

l'Ajuntament i després de ser anomenat regi
dor de Patrimoni, una de les coses que em va 
preocupar més fou el tema de l'arxiu. Hi havia 
una part de l'arxiu que estava completament 
desordenada, amuntegada. Vaig coincidir amb 
un objector que, afortunadament, coneixia pro u 
bé aquesta tematica administrativa i ens 
posarem a treballar, resultant, a la fi , un treball 
gratificant i profitós. Per exemple, des de l'any 
1783 a 1950, hi ha cent dotze carpetes, a les 
quals hi ha to ta una informació sobretot d'índole 
comptable que, per part deis historiadors, no 
ha merescut un interes especial. Natros vam 
considerar que allo valia la pena, i ens varem 
passar practicament mig any ordenant-la. Vist 
aixo només espero i desitjo que s'acaben per 
fer unes obres a les golfes per donar un lloc 
adient a tots els volums que corren perill 
d'humitat o d'altres característiques. Aixo podria 
donar pasa un control i a una classificació més 
exhaustiva de tata a uella documentació. 

L'ermita 
Amb el mateix objector, un noi de Santa 

Barbara, varem fer un inventari de l'Ermita, 
des de la primera ere u a la darrera cu llera, amb 
fotografies, planols, etc. tot l'any 1996, el qual 
es va ampliant, de la mateixa forma que espe
ro que, amb !'entrada de futurs regidors d'a
questa area, també es vagi fent. 

El que potser a la gent li quedi més present 
és haver vist el treball de la pintada de la 
fac;ana, que s'ha fet amb una pintura especial 
per exteriors portada de Barcelona, aconse
llada per aquest tipus de construccions. Pero 
que també sapiguen que s'han fet millores 
susbtancials en la cambra deis exvots. La 
impressió que en tenia abans d'aquestes re
formes era la d'una cova, plena d'humitat. 
Algunes peces de les que es guardaven en 
aquests lloc es conservaven en molt mal estat, 
segurament per les condicions adverses de 
l'indret, com per exemple el quadre d'un grup 
de militars d'aviació i un altre del C. F. Ulldecona 
en l'epoca quan el Sr. Jeroni Castells fou 
president, relacionat segurament amb l'ascens 
de categoria d'aquell equip i la seva gratitud a 
la Verge per aquella fita, el lloc s'ha rehabilitat. 
L'obra que s'ha fet en aquell lloc ha estat molt 
acurada, difícil de quantificar, havent aprofitant 
per a l'ocasió un curs de l'INEM en tota la 
millora, en l'aspecte material , s'ha dotat a la 
sala d'uns materials adients a la construcció 
que l'envolta. 

En la part de la sagristia també s'han dut a 
terme obres, la part de darrera de la Verge, la 
teulada de l'església, també necessita una 
reparació quantiosa, que espero es faci en un 
futur proper. 

S'ha restaurat el campanar i tot !'exterior de 
l'ermita. Amb tot aixo considero que s'ha llu"lt 
moltíssim, fent-se un treball fantastic de res
tauració, podent vanagloriar-se ara mateix el 
poble d'Ulldecona d'aquell espai. Només que
den per fer actuacions en les sales deis ares, 
en l'església vella, passadís que va deis "pae
lleros" fins a la sala deis ares, alla on fan els 
convits. 

Quan arriben els diners de l'Unió Europea, 
deis fons FEDER, seguirem en les obres del 
refugi juvenil, en tot el canvi de la instal.lació 
electrica que es troba en molt mal estat. Per 
tot, els meus calculs és que a finals d'aquesta 
legislatura municipal , l'ermita estara a un no
ranta per cent de la seva rehabilitació total. 
Aixo no s'havia fet mai. Calculo que enguany 
l'Ajuntament arribara a gastar-se en tota aques
ta tasca al voltant de vuit milions de pessetes, 
tres i mig arribaran deis fans FEDER i la resta 
deis fons municipals, fent un total de vuit 
milions en inversions, a banda del manteniment 
-de la propia ermita- i a més de possibles 
ajudes de Diputació i Generalitat per acabar 
de restaurar algunes sales. 
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Nova etapa 
Resulta gratificant i penós a la 

vegada la confusió en que em trobo 
al disposar-me a escriure aquestes 
ratlles. 

Gratificant perla quantitat de temes 
i realitzacions que porta a terme aquest 
equip de govern i als quals em podría 
i voldria referir. 

Penós perque és evident que no 
puc, per raó d'espai, referir-me a tots 
i ho sento. 

Confusió, perque no sé quin tema 
escollir! En són tants i tan importants! 
Com comern;:a a canviar Ulldecona! 
Si Déu vol! Quina transformació dona
rem, entre tots a la nostra vila! 

He format part i presidit quantitat 
d'empreses públiques, privades, eco
nomiques, esportives, artístiques, etc. 
1 puc assegurar-vos que poques, molt 
poques vegades he vist un grup tan 
il.lusionat a superar-se contínuament 
per aconseguir noves cotes, noves 
metes, noves realitzacions. 

Ai, si els últims equips de govern 
anteriors ho haguessin fet igual. Un 
altre pollastre li cantaría a Ulldecona! 
Una altra ben diferent, seria Ulldecona. 

Avui es treballa fort per al nostre 
poble i els resultas comencen a florir. 

Ens equivoquem de vegades que 
és el maxim distintiu de tots els qui 
teballen (els únics que no s'equi
voquen són els qui no fan res). Dis
cutim, unes altres, que és la maxima 
característica de la gent il.lusionada 
en un projecte (els "passotes" no 
discuteixen). Treballem, diem-ho ciar 
i en poques paraules per Ulldecona, 
per fer gran Ulldecona, per servir Ull
decona en contraposició a qui ha servit 
d'Ulldecona pera medra personalment 
i, és ciar, així ha deixat Ulldecona en 
la miseria. 

Avui em decidiexo a parlar una altra 
vegada del polígon industrial de 
Valldepins i de la Cooperativa San 
Alfonso, per dos raons: 

1. Per oferir-vos i fer-vos meditar 
respecte a les últimes fotos deis 
terrenys, encara verges, damunt deis 
que s'estan construint les instal.lacions 
industrials que estic segur que trans
formaran Ulldecona redimint-la de la 
prostració actual. Passaran els anys i 
tal vegada els nostres fills o néts un 
dia consideraran historiques aquestes 
fotos i recordaran o ensenyaran com 

eren de deserts aquests camps fins al 
dia 16 de juny de 1998. 

2. Per oferir-vos igualment les pri
meres fotos de les construccions que 
s'estan portant a terme. Maquines i 
ferramentes ja són en acció i estan 
transformant en instal.lacions plenes 
de vida i esperances de futur la 
tranquil.litat míssera en que dormita
ven aquests terrenys. 

El dimecres 17 de juny una maquina 
comenc;:ava a aplanar i anivellar els 
terrenys i el dilluns dia 22 de juny es 
van comenc;:ar les obres propiament, 
es van comenc;:ar els fonaments de la 
primera nau que es vol tenir en fun
cionament a finals de setembre o 
primers d'octubre d'aquest any. 

El manager general de la Coopera
tiva San Alfonso em comentava 
aquesta setmana tres aspectes que 
penso seran del vostre interes: 

- Que per aquesta primera nau 
necessitaran un mínim de 100 perso
nes, a part els que puguin necessitar 
per als treballs de recollida al camp. 

- Que al mes d'agost anunciaran el 
lloc on s'hauran de dirigir tots els que 
aspiren a ocuparalgun d'aquests llocs 
de treball. 

- Que quan facin la selecció del 
personal, en aquesta primera etapa, 
es donara preferencia als fil Is d'Ullde
cona, o residents a la nostra vila. 

Felicitats, fills d'Ulldecona, enho
rabona! 

JERONI CASTELL 

Sr. José Luis Martínez, gerent de Sa11Alfo11so; Sr. Femando, e11gi11yer empresa constructora, 
Sr. Jeroni Castel~ regidor d'urbanisme; S1: Juan Peris, e11gi11yer de ['empresa; Sr. Pascual, 

encarregat d 'obres; i el cap de personal áel camp, Sr. José Luis 

INFORMACIÓ MUNICIPAL 
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Presentació de les Pubilles 
i elecció de la Reina 
de les Festes Majors 1998 

El passat 6 de juny, al pavelló cobert, 
es va fer la presentació de les pubilles 
de les testes majors d'enguany. 

Es va procedir a la presentació de 
23 pubilles, representant a diferents 
entitats d'Ulldecona i barris i també 
els dos pubillets que habitualment 
representen l'Associació de les Mes
tresses de Casa. 

Més tard i d'entre totes elles es va 
procedir a l'elecció de la Reina de les 
Festes Majors, honor que ha recaigut 
enguany, en la senyoreta Ma. José 
Ramírez Raga, presentada per la 
Societat de Ca9adors. 

A la reina se li va cenyir la corona 
que l'acreditava com a Reina de les 
Festes Majors de 1998. 

Aquest fet és una novetat, ja que és 
la primera vegada que es fa. L'en
carregada de coronar-la va ser la 
Reina de les Festes de 1997, la Srta. 
Sandra Beltran. 

Reina i Pubilles 98 

Estimat poble d'Ulldecona i barris, 
La Reina i les Pubilles que repre

senten enguany les diferents entitats 
del nostre poble i barris, aprofitem 
aquestes pagines per dirigir-nos a 
vosaltres i expressar-vos la nostra 
gran satisfacció per poder contribuir 
al llu"iment de les festes de la nostra 
vila i els seus barris. 

Hem de dir també que estem or
gulloses de tenir coma reina la nostra 
companya i amiga M. José Ramírez 
Raga. 

Volem, a més a més, aprofitar 
l'ocasió per agrair al nostre alcalde, 
Sr. Lluc Raga, les seves paraules en 
vers a nosaltres, i tal com ell ens han 
dit en la seva carta, aquestes festes 
serviran per unir-nos encara més 
enfortint els nostres lla9os d'amistat. 

Totes nosaltres estem molt conten
tes d'haver estat escollides pubilles 
de les festes majors 1998, i procu
rarem representar amb molt d'orgull i 
satisfacció, el millor possible, ca
dascuna de les entitats que repre
sentem. 

Per acabar, val a dir que no ens ha 

INFORMACIÓ MUNICIPAL 

M. José Ramírez, Reina de les festes majors 1998 

agradat que la nostra reina hagi hagut 
de pagar la poca tolerancia d'algunes 
persones, que han causat "mala ma
ror", sense que hi hagi cap necessitat 
que aixo passi, ja que nosaltres ens 

sentim molt ben representades perla 
nostra companya. 

Amb molt d'afecte 
La reina i les Pubilles 

de les Festes 
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Res posta a la solidaritat de l'Ajuntament d'Ulldecona 
a les víctimes del terrorisme, Sr. Alfonso Parada 
Ulloa i D. Tomás Caballero Pastor 

EUSKO JAURLARITZA ~ 
lBiENDAKAFUTZ.A 
t~m.\1o..dirNJbO"ntJO 

AJUNTAIAENT D'ULLDECONA 
REGISíRZ GENERAL 

&tE 1trada O Sartida 

na\.a? JU~·¡ 1S9~.: .1_ '.?:,~ 1-
Codl: ExpL: -

Sr. Alcalde: 

GOBIERNO VASCO 

PRESIOENCIA 
Soc:nlt3l(1 Palfbb dtJI Pro$dmto 

EUSKO JAURLARITZA 

LEHENDAKARITZA 
IRTE ERA 

zenbakia ..••....... i'J. .. f ... . ............. . 
Eguna .•.. L'/...1-'f..:.Q...: .. 4. _ ··-··· 

Por indicación del Lehendakari, acuso recibo de su escrito del pasado 13 de 
mayo de 1.998, adjuntando la "Declaración Institucional de todos los Grupos 
Municipales con representación en el Ayuntamiento de UUdecona, 
condenando el atentado terrorista contm el miembro jubilado de la Guardia 
Civil, D. Alfonso Parada Ulloa" 

En Vitoria-Gasteiz, a 2 de junio de 1998. 

SR. D. LLUC RAGA I SAUCH. ALCALDE DE ULLDECONA. 
UU ,PECONA. 

El Presidente de 
unión del pueblo navarro 

Agradece su testimonio de condolencia por el asesinato del Concejal y Portavoz de UPN en 
el Ayuntamiento de Pamplona D. Tomás Caballero Pastor, cuyo ejemplo nos mantendrá con 
firmeza en la dedicación por el bien común. 

Miguel Sanz Sesma 

unión del pueblo navarro Plaza del Príncipe de Viana, 1 - 4° • Tels. 948 22 72 1 1 - 22 72 12 • 31002 Pamplona 

ENTITATS 

Els Rossinyols del Montsia 
El passat 1 O de maig, els Rossinyols 

del Montsia van organitzar el XXV 
Juguem cantant de la nostra demar
cació, que es celebra cada any a 
diferents pobles i en que participen 
els més petits. 

Vam comern;ar el matí esperant 
que arribessin els xiquets deis altres 
pobles per fer l'assaig tots junts. 
Després vam fer una gimcana fins 
arribar a l'escola, on vam dinar. Des
prés de dinarvam ten ir l'actuació d'un 
grup que agrada molt als més petits. 
Ens vam mudar i ... tots a l'Orfeó! on 
van interpretar la cantata La formi
gueta que anava a Jerusalem, Va 
sertot un exit. Tot seguit vam berenar 
i cantar L 'hora del adéus, i així ens 
vam acomiadar. 

. 

• 
ELS • 

ROSSINYOLS • ' 
DEL MONTSIA ·~ 

Laformigueta que a11ava a Jerusalem. 10-V-98 

Continuant amb la celebració del 
XXV aniversari de la nostra coral, el 
día 6 de juny, la família deis Rossinyols 
(els que van poder i valer) vam anar a 
dinar a l'Ermita. Al vespre vam fer un 
concert a l'Orfeó, participant exrossi
nyols grans i els actuals, acabant, 
com tenim per costum, amb L 'himne 
d'Ulldecona. 

En aquests moments estem prepa
rant el concert que farem el proper 
diumenge, día 21 a Borriana, i també 
la nostra col.laboració a la Diada 
Medieval del Castell. 

Per acabar el curs, farem una ex
cursió al Festival Internacional de 
Música i Dansa de Cantonigros, i des
prés vacances, que a tots desitgem 
molt felices. 

-13-
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Descans i civisflle 
Ja estema l'estiu, dies de platja, de 

passejar per les muntanyes i gaudir 
del nostre medi ambient, són coses 
que ens ajuden a viure millor. Sortir al 
camp, respirar !'aire barrejat amb els 
olors de timó, saboritja deis pins ... i 
tants i tants aromes que moltes 
vegades diem: 

"Que bé estem, millor que al cel" 
(encara que al cel no hi hem estat 
mai). Pero hem de tenir en compte 
que és el temps del risc deis incendis 
i que mai és prou la precaució, per 
molta que se'n prengui. 

Cuidem les nostres muntanyes, 
cada any es planten més de 1.000 
arbres, entre pins i carrasques; avui ja 
podem dir que hem plantat als quatre 
punts cardinals d'Ulldecona, del riu 
Sénia fins als barrancs de la Carbo
nera i l'Astor i de les Ventalles fins al 
riu cap amunt. Sant Joan del Pas i el 
castell, també a una bona part de la 
serra del Montsia serra de !'ermita i de 
Godall així com a la muntanya del 
castel! d'Ulldecona. El castel! és el 
nostre símbol, pero, quan estema la 
muntanya, observem i veiem que té 
una gran vegetació fruit d'un treball 
pensat i calculat. 

La primera Festa Medieval del 
Castel! ja ha passat i tothom ha pogut 
gaudir de la gran Miranda i tot el 
relacionat amb la seva Festa Medie
val. Perla volta del Castel!, fora de les 
muralles hi ha plantats vora de 500 
arbres entre pins i carrasques i és una 
gran satisfacció que amb la quantitat 
de gent que va venir al Castel! tot s'ha 
trobat molt ben conservat (potser és 
millor i més elegant dir persones), 

Gentnostra 
Concurs de Primavera 
de Dibuix i Pintura 
de Benicarló 

A la Galeria Le Nain de Benicarló 

va tenir lloc el lliurament de premis 

del V Certamen de Dibuix i Pintu

ra. Va ser guanyadora del primer 

premi, dintre de la categoria de 

pintura per a majors de 17 anys, 

l'obra Bassa de les Ventalles de 

Rosa Febrer i Marqués. 

felicitats als organitzadors. El dia de 
la Festa Medieval s'esperava molta 
gent (avui podem dir persones), pero 
no tanta com ens va arribar a venir per 
disfrutar de la vista del nostre cim, val 
adir que els organitzadors van saber 
vendre el seu grau de conscienciació 
i la seva manera de pensar i fer a tots 
els altres pel seu bon comportament. 
En esta gran festa medieval hem pogut 
comprovar que es pot fer quasi de tot 
en aquesta vida passar-s'ho el millor 
possible, plantant, regant, netejant, 
observant, conversant el que sigue. 
Tinguem en compte que xalar no és 
sinon im de gamberrisme, sinó 
d'evadir-nos de la pressió del treball 
obligatori que tenim (que ens obliga 
tots els dies feiners i que, també ens 
obliga a estar pensant en ell moltes 
vegades en hores de descans). 

Per aquest motiu siguem prudents 
com les serps, passejant, descansant 
i al mateix temps (com a persones 
humanes que som), estudiant com 
aportar idees -bones idees- per 
millorar tot el nostre entorn, que 
sempre es pot millorar, i fer-ho ambla 
senzillesa d'una paloma, que tot ho 
veu perqué tot ho visita, des de les 
altures fins al pla, amb la gracia i amb 
!'alegria que dóna tenir sempre 
companyia. 

Quan anem a la muntanya pensem 
bé que portem a les bosses de plastic, 
llaunes i tot el contaminant i molta 
cura amb el fet de vindre en dies de 
sol a l'estiu perqué pot provocar un 
incendi el contacte del sol amb el 
vidre. El dia del castel! els diposits de 
deixalles no varen fer falta pero 

sempre és necessaria la voluntat de 
cadascú, esta l'obligació que ens hem 
d'imposar i a més a més si veiem algú 
que se'n descuida, amb senzillesa 
(que vol dir, amb educació), recordar
¡¡ que els diposits de deixalles o 
contenidors estan precisament perqué 
li sigue més tacil poder-se'n desfer 
sense embrutar el seu entorn. 

Els més preparats, aquests, pugen 
a la muntanya i en baixen amb tot el 
mateix , pero amb menys pes, 
solament amb el que han de tirar. 

S'ha de procurar que aquestes 
qualitats siguen esteses perla nostra 
societat. Que tots aquests valors de 
civisme estiguen presents en la nostra 
gent, perqué per moltes lle is o decrets 
que es promulguen perfer-ho complir, 
no quedara mai garantida la seva 
conservació, si no hi ha unes entitats 
que sapiguen canalitzar les seves 
experiéncies individuals i col.lectives 
per evitar els desequilibris socials i 
personals. 

Amigues i amics, natros seguim 
amb les nostres crides. Apunteu-vos 
als grups o societats d'excursionisme 
i de muntanya. Procureu aprendre els 
problemes que poden malmetre el 
nostre medi. Amb 5 arbres que 
plantéssim cadascú, o una neteja de 
5 m2 que féssim a la muntanya a l'any, 
evitarem molts problemes, perqué no 
solament haurem plantat o netejat 
sinó que serem guardians de les 
nostres muntanyes i sabrem la riquesa 
que tenim al nostre poble. 

Pere Sans Arasa 
President de l'ADF d'Ulldecona 

Grup de grups 
Grup de Grups sorgeix com una 

idea d'aglutinartots els grups locals 
que es dediquen, des de fa ja temps, 
a fer música de tot tipus. 

Aquesta entitat, fundada ofi
cialmentel 16desetembrede 1997, 
té com a objectius principals pro
mocionar els grups locals de músi
ca i alhora organitzar tot tipus 
d'activitats lúdiques i culturals. 

Un deis actes més importants 
que organitzem és el Garrofa Rock, 
celebrat l'any passat per primera 
vegada i que intentarem seguirfent. 
Enguany es fara els dies 17 i 18 de 
julio! i comptara amb la major part 
deis grups d'Ulldecona i d'altres de 
tora. 

També organitzem, juntament 
amb altres entitats, els concerts de 
Festes i, a més, diferents actuacions 
que es van fent durant tot l'any. 

La nostra intenció és organitzar 
coses per als joves i a la vegada 
promocionar aix í els grups del 
poble, de manera que aquests 
puguin ser coneguts dintre i tora del 
poble i que altres grups de tora es 
coneguin aquí. 

Ara, tenim previst muntar per pri
mera vegada uns cursets d'iniciació 
als instruments (guitarra eléctrica, 
baix i bateria) i així tothom que 
estigui interessat a iniciar-se a 
aquests instruments pugui fer-ho 
aquí al poble i no hagi de marxar a 
tora. 

1 co 

l . El concursa fGrQ els dia 28 i 3Clrt1JR3ost 
la programaci6 et. f-Pt 

z. Es dcmanen 8 cadMtl 

4. 

5. 

6. 

7. 

COL.LABOREN: 
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Penya blanc-i-blava d 'Ulldecona 
Visita del Sr. Lara Bosch a Ulldecona 

El dia8 de maig d'enguany, la Penya 
blanc-i-blava d'Ulldecona va convidar 
José Manuel Lara Bosch a fer una 
xerrada. lnicialment havia de ser una 
xerrada especial pel fet que el vice
president del nostre club s'acostés 
fins al nostre poble, pero els fets 
esdevinguts dies abans, van conver
tir aquest 8 de maig en una data 
encara més significativa: va ser la 
primera aparició pública del senyor 
Lara després de fer pública la seva 
dimissió com a ·vicepresident del 
R.C.D. Espanyol. 

En un primer moment, la penya va 
pensar que hauria de suspendre l'acte 
que amb tanta il.lusió havia preparat, 
pero el senyor Lara no ens va decebre 
i va voler que la seva primera aparició 
davant de tothom tos a Ulldecona, la 
qual cosa volem agrair des de la revis
ta del nostre poble. 

L'acte es va celebrar al saló de 
plens de l'Ajuntament amb gran 
assistencia de públic del qual se'n va 
fer resso la premsa provincial i nacio
nal enviant per cobrir l'acte als seus 
corresponsals (Sport, Diari de 
Taragona, El Mundo Deportivo, As, 
etc.). 

El Sr. Lara i els seus acompanyants, 
el Sr. Jaume Martínez, gerent deis 
veterans, i de la sen yo reta Te re López, 
secretaria de la Comissió Social, van 
ser rebuts al claustre de l'Ajuntament 
per !'alcalde de la vila i la directiva de 
la Penya blanc-i-blava encapc;alada 
pel seu president, Sr. Jeroni Castell 
Vidal. Un cop signat el llibre d'honor 
es va passar al saló de plens i es va 
donar la benvinguda en nom de la 
Penya, per part del president al Sr. 
Lara, als seus acompanyants i al públic 
assistent. Posteriorment va prendre 
la paraula el Sr. Lara per explicar la 
situació que es vivia en aquells 
moments a l'Espanyol i els motius de 
la seva dimissió. 

-=16-

De la seva xerrada en podem 
extreure algunes frases significatives 
com per exemple: "/'Espanyol és un 
club que té complex d'inferioritat, i fins 
que no se solucioni no serem res". 

Una altra de les frases que cal 
ressaltar és: "només tornaré al club 
quan estigui en peri//, o bé quan hi 
hagi possibilitats de ser un club gran", 
i, per últim, "passi el que passi seguiré 
essent un perico més la resta de la 
meva vida". 

Posteriorment es va encetar un 
col.loqui en el qual el Sr. Lara va 
respondre a les diferents preguntes, 
fins i tot les més compromeses que li 
van estar tetes pel públic assistent. 

L'acte es va allargar més del previst 
a causa de l'interes mostrat pels 
assistents tot escoltant les paraules 
engrescadores del senyor Lara que 
ens va demostrar el seu saber estar i 
la seva qualitat humana, a més de 
l'interes esportiu que despertava el 
moment. 

Un cop finalitzat l'acte va departir 
amb els mitjans de comunicació i amb 
els assistents a l'acte d'una manera 
més informal, mostrant la seva afa
bilitat, la mateixa que va mostrar des
prés, en el sopar que es va celebrar 
per cloure l'acte. 

Patronat de la Passió 
Ulldecona, dins les Jornades de 

Cultura Catalana que s'han desenvo
lupat a Ulldecona, el Patronat de la 
Passió ha col.laborat en una xerrada 
col.loqui, portada a terme pel senyor 
Pere Sans, gran coneixedor de la 
tradició que aquest poble té en les 
representacions de la Passió; tant en 
la versió castellana de Josep Maria 
Junyent i Quintana, com la versió 
catalana de Jaume Vidal i Alcover, 
una obra d'acció continuada. 

El Patronat va convidar a participar 
en aquest acte a totes les autoritats, 
així com també a tots els expresidents 
de la nostra entitat, els actors, les 
entitats locals i a tot el poble en gene
ral. 

La Junta 
Patronat de la Passió 

ENTITATS 

Grup de Majorettes i Banda de Tambors i Cornetes d'Ulldecona 

La Banda de Cornetes i Tambors 
d'Ulldecona va participar un any més 
en els Campionats de Catalunya, 
celebrats a Aseó, el dia 25 d'abril. 

* Solo percussió: Marc García 
* Solo aire: Feo. Javier Hernández. 
- Modalitat xaranga: quarts 

classificats. 

- Modal itat majorettes i banda: el 
nostre grup es va classificar en segona 
posició. 

El Grup de Majorettes i Banda ha 
participat als Campionats d'Espanya, 
a Cartagena (Múrcia) , el dia 27 de 
juny, en que s'ha aconseguit el tercer 
lloc en la modalitat de banda i 

majorettes . El nostre grup i 
acompanyats vam fer un gran esforc;, 
ja que vam haver d'anar i tornar el 
mateix dia, per poder col.laborar 
també, en la Festa Medieval del 
Castel l. 

-17-
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EDUCANT-NOS AMB SALUT 

El sol: un atnic o un enetnic? 
Una mica de sol, pot ser beneficiós: 
-Ajuda a la formació de la vitamina D, de la pell. 
- Augmenta l'absorció de cal<; als ossos. 
-Pot millorarprocessos cutanis, com ara la PSORIASI 

1 L'ACNE. 
-Una pell bronzejada, avui en dia s'identifica amb un 

aspecte saludable, esportiu ... 
Pero atenció, el sol consumit en excés pot convertir

se en un enemic i causar problemes. 
El bronzejat en una pell sana és una resposta de 

defensa davant la radiació solar. És un mitja d'auto
protecció, no un ti. 

Un excés de radiació solar no tan sois comporta 
riscos de cremades, sinó també efectes a llarg termini 
com l'envelliment prematurde la pell (arrugues) , elastosi 
i cancer de pell. 

Les radiacions ultraviolades B (UV - B) són les 
principals responsables del eritrema solar, mentre que 
les ultraviolades A (UV-A) són les que causen la 
majoria deis efectes nodus a llarg termini. 

Seguiu els nostres consells 
i gaudiu del sol sense perill! 

ELS NENS 1 EL SOL 
Els nens solen desenvolupar una activitat a l'aire 

lliure molt més important que els adults, per aquest 
motiu, han de rebre una atenció especial. 

El sol és indispensable per als nens, tant peral seu 
benestar, com peral seu creixement. Pero atenció, el 
sol pot ocasionar insolacions i cremades, les 
conseqüencies de les quals poden ser greus en l'edat 
adulta. 

De fet, la pell conserva la memoria de totes les 
radiacions rebudes durant la infancia. A major dosi de 
sol rebut, major risc d'envelliment prematur i l'aparició 
de cancer cutani. 

És important, dones, no exposar els nens al sol 
sense una protecció adequada. Si els agrada jugar a 
l'aigua o a la vora d'aquesta, un fotoprotector resistent 
a l'aigua els proporcionara una garantia de seguretat. 

LA MEDICACIÓ 1 EL SOL 

Determinats tarmacs són capa9os de produir foto
sensibilitació o augmentar el risc de reacció de la pell 
davant el sol (és el cas d'alguns antibiotics , 
antihistamínics tapies, sulfamides, salicilamines, 
psicotrops ... ) Sí esta consumit algun medicament, la 
protecció ha de ser total. 

CONSELLS PRÁCTICS 

Pera cada tipus de pell existeix un índex de protecció 
adient. 

El bronzejat ha de ser progressiu , posant atenció 
durant els primers dies. 

Pera aquel les persones que desenvolupen activitats 
a l'aire lliure, que impliquen transpiració o bé activitats 
esportives o aquatiques, es recomana l'ús de fotopro
tectors resistents a l'aigua. 

Protegir els ulls amb ulleres adequades. Evitar l'ús de 
perfums abans d'exposar-se al sol. Poden apareixer 
taques per fenomens de fotosensibilització. 

Utilitzar protectors de llavis d'elevatfactorde protecció. 
Evitar l'exposició al sol de les 12 h fins a les 16 h. 

Renovar cada 1 o 2 hores l'aplicació del seu protector 
solar. 

No exposar al sol els nadons. 
Protegir els nens amb samarreta, gorra i ulleres de 

sol. 
El fotoprotector ha d'aplicar-se 30 minuts abans de 

l'exposició al sol i amb la pell ben seca. 
Ja no és necessari amagar-se del sol, els foto

protectors permeten el procés natural del bronzejat, 
i eviten els seus riscos i seqüeles. 

Rita Soler i Márquez 
Farmacéutica 

Buen humor 

Crecimiento óseo 

Secreción hormonal 

Buen aspecto 

Bronceado 

Quemaduras (UVB) 

Insolaciones (IR) 

Envejecimiento cutáneo (UVA + UVB) 

Cánceres de piel (UVB + UVA) 

Alergias solares 

1 Festa Medieval al Castell 
Com a alcalde vull felicitar a totes les entitats 

participants a la 1 Festa Medieval al Castell , i en 
especial l'entitat organitzadora per l'exit que 
aquesta celebració va constituir tant de públic 
com de bona execució. 

També vull agrai r a tots els assistents que amb 
la seva presencia i estímul van donar lluentor a 
aquesta festa. 

Vull tenir una consideració molt especial vers la 
Diputació de Tarragona i molt especialment al seu 
vicepresident primer Sr. Llobet, gracies al qual ha 
estat possible que els autocars poguessin accedir 
fins al peu del Castell, per haver arranjat el camí 
d'accés. 

Esperem que aquesta primera i molt exitosa 
Festa se segueixi d'altres que encara la superin, 
la importancia que un acte així té per al futur 
turístic d'Ulldecona, ha fet que en aquesta edició 
comptés amb el suport financer de l'Ajuntament. 

Lluc Raga 

Prese11tació de l'auca del caste/l 

.. 
ENTITATS 

Partida d'escacs 

Actuació de l'Orf eó U/ldeco11e11c 
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ENTITATS 

Conversa entre falduts 
Ensoldema de la festa, mentre 

passejava pel carrer em vaig trobar 
un vell faldut que no pogué pujar a la 
1 Festa Medieval del Castel!. M'atura 
i encuriosit em va preguntar: Com ha 
anat la diada? 

La festa va anar molt bé li vaig 
respondre. Fou un exit en participació, 
tant per part d'entitats del poble, de 
voluntaris, com de l'assistencia de 
públic d'Ulldecona i de la comarca. 

Els més atrevits en les especu
lacions ens atrevíem adir una quantitat 
de gent que podria pujar al Castell, 
era entre les 5.000 i les 6.000 perso
nes. Per a nosaltres hauria resultat 
tota una gran satisfacció que tanta 
gentes pogués aplegar vora el Castell, 
pero, de fet, aquestes dades foren 
superades fins al punt que es contaren 
fins a les 12.000 persones. Aquestes 
només són les que hi accediren amb 
autobús, aquí no queden reflectides 
aquelles que hi pujaren a peu o bé per 
la sendera o pel camí. 

A causa de la falta d'autobusos el 
dissabte, calgué el dia següent con
tractar dos autocars més. Durant !'es
pera per pujar al castell, molta gent 
hagué de suportar !largues cues que 
duraren en molts casos 1 h 30 minuts. 
A aquesta gent se'ls ha d'agrair el seu 
bon comportament i paciencia per 
dita espera en un dia tan assolellat 
que gairebé badava les roques. 

1, vosté, un faldut de tants anys 
com té, com és que no va pujar al 
Castel!? 

Ai, fill, jo no pertanyo a cap entitat i 
em sabia greu presentar-m'hi sense 
poder participar en cap deis espec
tacles que s'hi donaven. 

1, vosté, no sabia que no calia 
pertanyer a cap entitat per partici
par i poder gaudir de la festa i 
després quedar-se al sopar i al ball? 
Com no va estar, jo li explicaré com 
va anar tot. 

Eren sobre les 10.30 hores quan 
comen~a a servir-se el menjar pera 
800 persones. El sopar consistía 
en un guisat de llom, pa amb pernil, 
una taronja, vi i aigua. Havent 
acabat el sopar, es va cridar a totes 
les entitats i persones participants 
per donar-los un obsequi com a 
agra·iment perla col.laboració, per
que sense ells la festa no hagués 
pogut existir. 

Sortida de la comitiva de la piafa de l'església 

Actuació de la Coral deis Jubilats de l'Esplai 

Concert de la Banda de M1ísica 

ENTITATS 

Concert deis Rossi11yols del Montsia 
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Un cop entregats els obsequis, 
acabada la intervenció de !'alcalde 
i del regidor de Cultura d'entre altres 
personalitats, comen~a el ball, que 
s'allarga fins a les 5 de la matinada, 
tot i que hagués pogut durar més, 
pero al dia següent calia tornar a 
estar al peu de canó com si no 
hagués passat res. 

Escolta, fill , pel que he sentit dir pel 
poble, tothom anava vestit adient a 
aquella epoca i jo no tenia roba pera 
poder-me posar. 

Per aixo no li calia preocupar-se, 
natros vam ocupar-nos que cada 
participant tingués el seu vestit. Es 
va confeccionar vora 300 vestits. 
N'hi havia 33 models diferents per 
donar-li color i ambienta la festa, hi 
havia soldats, cavallers, frares, 
arquers, trobadors i fins i tot un 
bisbe. A més de ferrers, taverners ... 
Fins i tot la gent que estava a la 
cuina, anava amb el seu vestit 
corresponent! 1, com no, molta gent 
vestida de vilatans, aquells als qui 
se'ls va atorgar la carta pobla a 
l'abril de 1222. 

1, apartd'este sopari ball tan animat 
que tu em dius. Que hi havia més? 

Ui, moltes coses. Hi havia un 
mercat medieval on hi podia com
prar gairebé de tot, des d'embotit 
casola, espardenyes de canem, 
neules i "barquillos", ceramica de 
diverses maneres, espelmes, mel, 
vi. .. La majoria d'aquests productes 
eren elaborats davant el públic, el 
qual es quedava bocabadat mirant 
el treball que feien. 

També hi podia trobar dins del 
mateix mercat artesans del poble 
que feien sabó de sosa com el 
d'abans, feien graneres, puntes de 
coixí, cuis de cadira, culleres de 
fusta de boix, macramé i herbes 
medicinals. 

Hi havia ferrers i ferradors, fus
ters i de segur que em deixo coses 
de les quals hi havia a aquell con
corregut mercat medieval. 

Una vegada vosté hauria vist el 
mercat medieval, es podia asseure 
sota l'ombra de l'envelat on hi van 
menjar els 800 comensals. Des d'allí 
podia veure tot un seguit d'espec
tacles que es feien a l'escenari, que 
fou muntat pera l'actuació de totes 
les entitats participants. 

1 després de tantes coses que vau 
fer el dissabte, que va quedar per al 
diumenge? 

Se m'ha passat per alt per dir-li 
que també teníem arquers en una 
zona on la gent podia anar i partici
par tirant fletxes amb l'arc. 

A més, es podia jugar a birles o a 
jocs per a la canalla, com trencar 
olles o carreres de sacs. També 
s'hi feren partides d'escacs vivent, 
un trobador anava contínuament 
pels carrers cantant o es podia es
coltar l'auca recitada. 

La gent pu java a la torre quadrada 
on hi havia una exposició de restes 
arqueologiques trobades al castel!, 
i si seguia les escales i anava fins a 
dalt de tot, hi podia veure una me
ravellosa vista de tots els actes 
que a poc a poc anaven succeint. 

Moltes de les actuacions que es 
van fer en dissabte es repetien el 
diumenge. 

Es diu que també hi havia cavalls, 
no? Que hi feien per allí? 

Els cavalls van estar ajudant a 
muntar la guardia sota el pont de la 
carretera i també van col.laborar 
en les actuaciones que es feien a 
l'escenari. De cavalls, n'hi havia 18 
i tots anaven amb els seus genets 
uniformats, tot plegat donava una 
gran ambientació al recinte. 

1 sap, que? Es va perdre el dinar 
medieval, que cap alla a voltes de 
les tres de la tarda es comen~a a 
servir. Així com el sopar va ser 
informal, el dinar ja va ser més 
adequat a l'epoca. Van dinar 800 
persones, i van menjar un plat d'olla, 

una cuixa de pollastre, aigua, vi i 
taronja. 

Se m'ha oblidat de dir-li que tant 
al sopar com al dinar es servia el 
menjar amb un bol i la beguda en 
un got de fang. Per a més atre
viment, la cullera era de fusta. Tot 
aixo podia ser endut cap a casa 
pels assistents al menjar com a 
record d'aquesta 1 Festa Medieval. 

Havent dinat i tenint la panxa 
satisfesta la festa es reinicia amb 
moltes més ganes veient tanta gent 
que pujava a veure que es co'ia per 
allí dins. 

Pos l'any que ve segur que puja
ré! 

He de dir-li que segons ens ha dit 
l'Ajuntament, per a l'any que ve ho 
tindra molt més tacil ja que els au
tobusos en comptes de quedar-se 
baix a l'esplanada pujaran dalt al 
castell, ja que faran una carretera que 
el voltara tot perfora de les mu ralles, 
i vosté podra baixar a la mateixa porta 
del castell. 

M'has conven~ut! Pera l'any que 
ve compta amb mi. 

Amb vosté comptem i amb tot el 
poble. 1 no s'imagina com estem 
d'agra'its del poble d'Ulldecona perla 
seva col.laboració i visita a aquesta 
festa, ja que quan els falduts senten el 
nom del castell, tots treballem a una 
perqué qualsevol cosa que s'hi faci 
tingui l'exit assegurat. 

Colla Gegantera i 
Grallers d'Ulldecona 

LA COCA DE SANT JOAN 
- lngredients: 

1 ou 
2 tasses d'aigua 
1 tassa d'oli 
1 tassa de sucre 
1 trosset de llevat 
500 gr. de farina 
carabassat 
pinyons 
1 ou per acarar i sucre per tirar 

damunt 

- Preparació: 
Primerbatem l'ou, després posem 

subre i afegim l'aigua que porta el 
llevat desfet i l'oli. A poc a poc li 
afegim la farina i l'anem pastant. La 
pasta es posa en una llanda i s'acara 
(es pinta) amb un ou batut. Finalment 
ho decorem amb el carabassat i els 
pinyons i hi tirem sucre per damunt. 

La nit de Sant Joan 
La nit de Sant Joan, la que va del 

23 al 24 de juny, és la nit més curta 
de l'any pero també una de les més 
esperades i intenses: és la nit magica 
per antonomasia. 

La tradició cristiana se sobre posa, 
com en molts altres casos, a les 
practiques paganes anteriors; practi
ques que, d'altra banda, estaven 
molt esteses i arrelades. Els romans 
feien festes en honor a Pal.las, els 
grecs en honor a Apol.lo, festes que 
estan a base de tres practiques molt 
habituals i tot l'Europa medieval 
durant el solstici d'estiu: l'encesa de 
fogueres o focs de !'alegria, proces
sons al camp amb torxes enceses i 
fer voltar grans rodes amb boscalls 
encesos. 

El cristianisme fara coincidir el 
naixement de Sant Joan amb l'hora 
de naixement de Jesús, les 12 de la 
nit. Hora i día són especialment sig
nificatius en ambdós casos; tenen 
un sentit místic. 

Els romans sortien la nit del solstici 
d'estiu a recollir el gram negre, la 
berbena, l'obtenció de la qual donava 

sort i riquesa. Com podem imaginar 
és aquest costum l'origen de les 
nostres berbeneso revetlles actuals, 
com la de !'Arrabal que arrossega 
bona part deis nostres convilatans a 
passar una nit divertida. 

A Ulldecona, antigament, per ce
lebrar Sant Joan, se sortia al carrer 
i a redós de la foguera, teta amb tota 
classe d'andromines recollides en
tre el ve"inat, es menjava, bevia, es 
cantava i ballava. Quan les flames 
s'anaven acabant, els joves més 
agosarats les saltaven. 

Apoca poc, les fogueres sortiren 
del centre del poble cap als afores, 
empeses perla modernitat en forma 
d'asfalt. Se'n feien menys pero hi 
havia més competencia entre la jo
venalla: qui la fara més gran? Anem 
a prendre fato de la foguerada deis 
altres? Teniu coets? En aquestes 
que s'acaba el Franquisme i comen
c;a la foguera nacionalista i reivindi
cativa, la que s'encen ia amb el ma
teix foc que la resta de les fogueres 
deis Pa'isos Catalans, el toe del 
Canigó. 

Avui dia tenim la foguera del CCR, 
segurament més nostalgica que rei
vindicativa, pero que aplega un bon 
grup de gent. La majo ria ja no pensa 
en aquell toe que donava sort i 
guardava de les malalties, !ladres o 
qualsevol altre mal. Segurament 
tampoc ho relacionem amb sortile
gis, encanteris, curacions i maleficis, 
propis de la data. Alguns deis més 
vells, pero, deuen recordar encara 
que és una bona nit per plantar 
segons qui ns arbres i recollir segons 
quines herbes. A tots, ens arrossega 
l'extasi del foc, la fantasía de la llum 
i les ansíes de viure que reviscolen 
amb l'estiu. Mengem una coca i 
ballem un ball que no són autoctons, 
pero que fa la pesada. Que lluny 
queden els f avo ns rostits de que 
parlava Jaume Antich , pero que 
carall!, ens ho passem bé i de pas
sada ens sentim més germans. 
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COL.LABORACIONS 

Sahara 1998, aire de llibertat 
Mohamed Ray, delegat del 

poble saharauí a la Comunitat 
Valenciana, repassa en aques
tes línies la historia d'un poble 
condemnat a vi u re a l'exili. Avui, 
milers de persones lluiten per 
sobreviure als camps de refu
giats de Tinduf, enmig del desert 

-Quan i com comencen realment 
els problemes per al poble saha
rauí? 

• Como todos sabéis, el pueblo 
saharaui, des del 75 en que fue aban
donado por decirlo de alguna mane
ra, por España por la metrópoli, co
menzó una lucha de liberación nacio
nal contra los dos regímenes invaso
res que eran Marruecos y Mauritania. 
Al mismo tiempo nos organizamos 
como estado, en el exilio, en un terri
torio argelino muy fronterizo a nuestro 
país. 

Durante estos veintitrés años he
mos demostrado al mundo que existe 
el pueblo saharaui capaz de construir 
un país, un pueblo que ha construido 
su país administrativamente en el 
exilio. Hemos demostrado también 
que las pretensiones o reivindicacio
nes de los otros regímenes han sido 
falsas, lo demostró el abandono pos
terior, en el 79, por parte del régimen 
mauritanio, que reconoció después el 
estado saharaui democrático y con el 
que actualmente hay buenísimas re
laciones, al contrario del régimen 
marroquí. Este último sigue persis
tiendo en la invasión ilegal de nuestro 
territorio. 

Ya en 1981 , Marruecos pidió a la 
Comunidad Internacional, y especial
mente a la OUA (Organización de 
Unión Africana), la solución por vía 
pacífica del conflicto. Este llamamiento 
lo acogió muy bien el Frentre Polisario 
y lo aceptó. De todas formas, más 
tarde se demostró que no fue más 
que una propaganda para ganar tiem
po. Nuevamente se reanudaron las 
osciladades. 

En 1989 la Comunidad Internacio
nal se comprometió a solucionar el 

conflicto, visto en círculos internacio
nales como un problema de descolo
nización todavía no resuelto. Ahora 
estamos pendientes de resolverlo 
mediante un referéndum de autode
terminación del pueblo saharaui. Una 
autodeterminación que es· un dere
cho reconocido por toda la Comuni
dad Internacional. 

- De totes maneres, aquest no és 
el primer referendum que es con
voca? 

• No. Ya en 1989, las Naciones 
Unidas y la OUA coorganizaron un 
referéndum para que se celebrase en 
el 92. El referéndum estaba basado 
en el acuerdo entre las dos partes, el 
Polisario y Marruecos, firmado en 
Nueva York en el 89. 

El objetivo final de este proceso de 
paz era la autodeterminación del pue
blo saharaui y la solución de forma 
pacífica al conflicto. Se empezó la 
primera fase que era la identificación 
de votantes basada en el censo rea
lizado por España en 197 4. Al inicio 
fue aceptado por Marruecos pero 
posteriormente vieron que iban a per
der el referéndum y empezaron a 
obstaculizar el proceso frente a la 
pasividad de la Comunidad Interna
cional. Y, no solamente la pasividad, 
sino también la complicidad de cier
tos y de altos funcionarios de las 
Naciones Unidas con ése régimen, 
incluido el escándalo que formó el 
mismísimo ex Secretario General de 
las Naciones Unidas, Javier Pérez de 
Cuéllar, por su complicidad con el 
régimen. 

Como te decía, se tenía que reali
zar en enero del 92, cosa que no pudo 

ser. Ya en los años 93-94 se complicó 
tanto la situación que las Naciones 
Unidas llegaron a perder toda la cre
dibilidad a nivel internacional e inclu
so se temió por el retorno de las 
oscilidades. 

- Que ha passat en aquests 
últims mesos que ha provocat que 
de nou es convoqués un referen
dum? 

• En enero de 1997, a raíz del 
cambio del Secretario General de las 
Naciones Unidas, Butros Gali por Kofi 
Annan, se tomó más interés, o quizás 
se quiso rescatar esta credibilidad 
perdida en el conflicto saharaui. Cuan
do el actual Secretario tomó riendas 
de ese organismo, designó como su 
representante especial para el pro
blema saharaui al ex secretario de 
Estado norteamericano, James Baker, 
que aceptó la propuesta en marzo del 
mismo año. En abril hizo una visita a 
la región contactando con las partes, 
con los países involucrados directa
mente en el conflicto, para llegar a 
una conclusión, para saber como po
día resolverse, si era viable el proce
so de paz firmado en el 89 o si había 
que buscar otras soluciones alternati
vas. James Baker llegó a la conclu
sión que las diferentes partes esta
ban de acuerdo con lo firmado en 
1989 y que ésta es la única vía a 
seguir. 

Se reiniciarion las negociaciones 
directas entre las dos partes, una 
ronda que se inició a finales de abril
principios de mayo y concluyó con los 
llamados acuerdos de Houston el 
pasado mes de septiembre. Estos 
acuerdos solamente ratificaron lo que 
se había firmado en el 89, con la 
diferencia que las negociaciones aho
ra han sido directas, y auspiciadas y 
arbitradas por las Naciones Unidas, 
especialmente por los americanos. 
También se tomó en cuenta el punto 
de vista de los países vecinos, Argelia 
y Mauritania, que han sido dos países 
observadores en las negociaciones y 
que han tomado su parte de compro
miso en la organización del referén
dum. 

-Actualment, quina és la situació 
sobre el terreny? 

•Hemos iniciado la etapa más con
flictiva y a la vez más importante, que 
es la identificación de votantes. Esta 
etapa debe concluir el 31 de mayo 
próximo para dar paso a las otras 
fases, sucesivamente. La fase siguien
te sería el intercambio de prisioneros 
de guerra y posteriormente la repa
triación de los refugiados. Todo, para 
que en noviembre empiece la campa
ña electoral y el 7 de diciembre se 
pueda realizar el referéndum. 

El proceso se ha obstaculizado ya 
dos veces porque Marruecos sigue 
intentando introducir población ma
rroquí en el censo. Pero, tenemos la 
esperenza que el referéndum se pue
da celebrar. Esperanza mezclada por 
cierta cautela por la experiencia que 
ya tenemos. 

- Ha parlat durant tota l'estona 
de la Comunitat Internacional, pero 
hi ha algun país en concret que els 
ajude d'una manera més directa, 
que els done el suport que neces
siten? 

• No solamente uno, muchísimos. 
Pero, no podemos pasar por alto el 
apoyo generoso y desinterasado que 
nos ha dado Argelia durante todos 
estos años y que nos sigue dando 
independientemente de los proble
mas internos que tenga. También nos 
ha ayudado muchísimo Cuba y otros 
gobiernos de América Latina y África. 
Pero, como todos sabemos, son paí
ses con escasa decisión a nivel inter
nacional. Las potencias occidentales 
que sí tienen la decisión apoyan teó
ricamente y dicen palabras muy boni
tas pero hacen poco a la práctica. 

Al régimen marroquí, en cambio, 
que para nadie es un secreto que es 
un régimen dictatorial medieval, in
cluso arcaico, lo siguen manteniendo 
desgraciadamente esas potencias oc
cidentales. 

A nivel de Naciones Unidas, sí se 
reconoce el derecho a la autodetermi
nación del pueblo saharaui, ahí está 
el referéndum que están organizan
do. Pero, creo que hace falta mucho 
más. Sobre todo una presión seria y 
real para que el régimen marroquí 
cumpla los compromisos. 

- Aquesta és la situació política 
actual, pero suposem que vint-i-

tres anys de lluita han deixat 
empremta entre la població. Quin 
és l'estat d'anim del poble saharauí 
avui en dia? 

• Durante estos años el pueblo sa
haraui ha estado en los campamen
tos de refugiados, en un territorio de
sierto, prácticamente inóspito, en que 
la vida se creía imposible hasta que 
llegamos. Si no fuera por el estado de 
ánimo no hubiera resistido tanto este 
pueblo que sigue teniendo la espe
ranza que algun día tendrá el territorio 
libre. Pero, que bajo ningún concepto 
aceptaría un régimen que no fuera el 
suyo propio. Estamos siempre dis
puestos a luchar, el tiempo que haga 
falta, en las condiciones que sea, con 
tal de lograr la libertad y con tal de 
elegir nuestro propio destino. 

- Des d'Ajuda al Poble Saharauí 
s'han organizat diferents campa
nyes humanitaries. En aquests 
moments, que és el que més es 
necessita? 

• Antes me preguntabas por los 
países que nos apoyan y yo te men
cioné alguno, pero tenemos que dife
renciar a los gobiernos de los pue
blos. Es digno mencionar todo el apo
yo que nos han prestado todos los 
pueblos de España, todas las organi
zaciones humanitarias, muchísimas 
ONG's .. . Gracias a ellos hemos resis
tido también todos estos años de lu
cha. 

COL.LABORACIONS 

Ahora se está organizando una ca
ravana para el mes de mayo que 
consistirá en enviar vehículos, muy 
necesarios para la repatriación de los 
refugiados y en la que estamos en
frascados. 

También necesitamos, ahora más 
que nunca, un movimiento social que 
presione a sus respectivos gobiernos 
a que se comprometan a apoyar una 
solución pacífica y justa para el Sáha
ra Occidental. 

-A només uns mesos de l'esperat 
referendum, com es veu el futur 
després del 7 de desembre? 

• Esperamos que se pueda cons
truir un país, un estado de derecho 
democrático. Un país en que pueda 
vivir todo el pueblo saharauí y todos 
los ciudadanos de cualquier país que 
quieran. Queremos un estado saha
raui independiente y soberano. Eso 
es lo que esperamos y para eso nos 
hemos preparado durante veintitrés 
años. 

- Com s'imagina el seu país 
d'aquí a vint anys? 

• Imagino y deseo un país demo
crático, próspero, en que todos los 
ciudadanos tengan los mismos dere
chos, que exista la igualdad, sin dis
tinción de raza, ni de sexo, ni de 
ideología. Así lo imagino. 

Núria Ventura 
Ulldecona, 16 d'abril de 1998 
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Club de Futbol Ulldecona 
L'Ulldecona puja a pritnera regional 

Que sí, que sí, així de ciar i catala, 
l'Ulldecona ja és de primera. Per ti 
s'ha aconseguit el que des del mes de 
setembre el club es va propasar, re
tornar a la primera regional. Ha costat, 
pero tot allo que vols costa. 

La trajectoria del primer equip va 
anar de menys a més. A l'inici del 
campionat, l'equip es va veure sorpres 
per un Gandesa imparable que va fer 
una primera volta excel.lent, semblava 
inabastable, pero a la segona volta 
una serie de mals resultats del líder, 
acompanyats per uns resultats de 
l'Ulldecona, que va encadenar amb 
18 partits consecutius, només 1 de
rrota el va portar primer a igualar i 
després superar al tins llavors líder 
Gandesa i juntament amb !'Hospitalet, 
que també es va valer sumar a la 
festa, es va arribar a un final de Cam
pionat molt tens, on cap equip deis 3 
primers classificats no es podia per
metre cap errada. El 17 de maig, en la 
visita de !'Hospitalet al nostre camp, 
en una de les entrades més impres
sionants de la historia del club, arriba va 
la primera prava de toe per al nostre 
equip, la consecució deis 3 punts 
ha u ria col.locat l'Ulldecona només a 1 
punt d'aconseguir el títol. Gaire bé tot 
estava a punt, pero cap equip no va 
marcar i tot es va deixar pendent per 
als dos últims partits de lliga, Aldeana 
i La Galera. El partit de !'Aldeana, que 
era a continuació, ja que en el seu dia 
no va poder acabar perla pluja, es va 
guanyarsense gaires problemes. Lla
vors quedava l'últim esglaó a la Gale
ra, una derrota hauria deixat tora l'Ull
decona de qualsevol opció d'ascens. 
Pero el valuós empata zero gols a La 
Galera en un camp molt difícil i un 
ambient molt carregat va abrir les 
portes de la promoció, ja que el Gan
desa va guanyar a casa i va igualar a 
punts i superar l'Ulldecona pel gol 
average i es proclama campió de 
segona. 

Per tant, i després del sorteig rea
litzat a la FCF, el rival a batre per 
poder acompanyar el Gandesa era la 
Canon ja, que també va quedar segon 
del grup primer. El partit d'anada va 
ser a Ulldecona i Campillo va marcar 
l'únic gol del partit, gol que semblava 
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poca renda per viatjar a la Canonja 8 
dies després, pero com gairebé tots 
els partits de lliga, l'afeccionat al futbol 
local va acompanyar l'equip al des
playament més complicat i més 
definitiu de l'any, i a la Canonja, La
bernia va marcar dos gols que su
peraven els que van marcar els locals 
i que obrien els ulls als més pesimistes 
i demostraven a tata la província de 
Tarragona que el CF Ulldecona també 
havia d'estar a la primera regional la 
propera temporada. Va ser un deis 
millors partits en camp foraster jugat 
per l'equip ulldeconenc, jugat amb el 
cor, pero sobretot amb el cap. No es 
va fallar. No es podia fallar. La gran 
caravana de cotxes amb seguidors 
ulldeconencs, autocar inclos, no podia 
tornar a casa ambla cua entre mig les 
carnes, aixo ho sabien els jugadors 
que com si tos un jurament van sortir 
des del primer minuta donartot el que 
tenien dins per a portar el passi a la 
primera regional a l'Ulldecona. 1 quan 
!'arbitre va xi u lar l'acabament del partit, 
allo va ser la bogeria, abrayades, can
tics, felicitacions, plors, en ti, perveure
ho, el que és inexplicable, no es es pot 
explicar. 

A les 22 hores del diumenge arriba
ven a la playa de l'Església amb !'au
tocar, tota la plantilla i entrenador. 
Allo va ser .. . superfort. La playa esta va 
de goma gom, tal com hauria d'estar. 
L'himne del CF Ulldecona sonava a 
través de la megafonia instal.lada pel 
carrer Majar. La Banda de Música 
d'Ulldecona encara animava més el 
personal amb boniques interpreta
cions, el castell de toe retronava do
nant la benvinguda a tots els jugadors 
i des del centre de la playa de l'Es
glésia, la plantilla al complet, entrena
dor i Junta Directiva eren corejats, 
aplaudits, felicitats, quasi assetjats 
per la immensa massa de gent que 
des de quasi ben bé dues hores es
taven esperant aquell moment, va ser 
explosió d'il.lusió de tot un poble, grans 
i petits, homes i dones, que es van 
sumar per donar-li color a la gran nit. 
Poc després, els grans protagonistes 
van anar a la Casa de la Vila i des deis 
balcons van saludar i es van dirigir a 
tot el poble, que amb molt d'entusias
me i amb els ulls lluents, els miraven 
com si fossin tots uns herois, és ciar 
que sí, no era per menys. 

Ulldecona ha estat, és i sera sempre 

agra'ida, i aixo es va demostrar el 
passat diumenge. Perque van sortir al 
carrer ulldeconencs de tots els gus
tos, els que els agrada el futbol, és 
ciar, pero també als qui no els agrada, 
pero el diumenge no va guanyar el 
club de futbol , el diumenge vam gua
nyar tots els qui estimen el poble i els 
qui ens sentim ulldeconencs. Visea el 
Club de Futbol Ulldecona! Visea Ull
decona! 

Quasi a la mitja nit, el club va cele
brar el títol amb un sopar a un restau
rant local. Tot semblava encara, un 
somni i els jugadors sobretot, sem
blava com si estiguessin a una altra 
galaxia, eren els homes més feliyos 
de la terra, segur, només calia mirar
los a la cara, i molt més tard, mirar-los 
al cap. 

Ara a gaudir d'un merescut descans 
i sobretot a disfrutar d'aquest fet his
torie per al club. Pero prompte es 
tornara a posar en marxa tot i que 
caldra estar a un bon nivell, tal com ha 
de ser un equip de primera. S'ha d'es
tar a l'alyada d'un club historie com el 
nostre i com és normal, s'ha de repetir 
les coses ben tetes i rectificar el que 
no ha sortit del tot bé . 

Felicitats una vegada més a tots 
els que formen la gran família del Club 
de Futbol Ulldecona. 

ESPORTS 

Club de Futbol Ulldecona 
Resum Temporada 1997-98 

14-09-97: Ulldecona, 7 - Pinell, 2 
28-09-97: Ulldecona, 3 - Flix, 1 
12-10-97: Ulldecona, 2 - Horta, O 
26-10-97: Ulldecona, 4 - Rasquera, O 
16-11-97: Ulldecona, 4 - J. Catalonia, o 
30-11-97: Ulldecona, 5-Móra la Nova, 1 
14-12-97: Ulldecona, 3 - Riudoms, O 
11-01-98: Ulldecona, 4 - La Galera, O 
18-01-98: Ulldecona, 2 - Gandesa, 1 
15-02-98: Ulldecona, 5 - Camarles, O 
21-02-98: Ulldecona, 4 - Oleastrum, O 
08-03-98: Ulldecona, 4 - Borges, O 
22-03-98: Ulldecona, 6 - Bot, 1 
05-04-98: Ulldecona, 1 - Ginestar, O 
26-04-98: Ulldecona, 1 - Aldeana, 1 
(45 minuts) 
10-05-98: Ulldecona, 3 - Perelló, O 
17-05-98: Ulldecona, 0- Hospitalet, O 
24-05-98: Ulldecona, 4 - Aldeana, O 
(45 minuts) 

Jugats: 17 
Victories: 16 
Empats: 1 
Perduts: O 
Gols favor: 62 
Gols contra: 7 
Punts: 49 

06-09-97: Gandesa, 5 - Ulldecona, 1 
21-09-97: Oleastrum, 1 - Ulldecona, O 
05-10-97: Camarles, O - Ulldecona, O 
19-10-97: Borges, 1 - Ulldecona, 2 
09-11-97: Bot, 1 - Ulldecona, 3 
23-11-97: Ginestar, 3 - Ulldecona, 1 
07-12-97: Aldeana, 2 - Ulldecona, 2 
21-12-97: Perelló, 4 - Ulldecona, 3 
04-01-98: Hospitalet, 2 - Ulldecona, 1 
25-01-98: Pinell, O - Ulldecona, O 
08-02-98: Flix, 1 - Ulldecona, 3 
01-03-98: Horta, 2 - Ulldecona, O 
15-03-98: Rasquera, 1 - Ulldecona, 3 
(57 minuts) 
29-03-98: J. Catalonia, 3 - Ulldecona, 6 
10-04-98: Rasquera, O - Ulldecona, O 

(33 minuts) 
19-04-98: Móra la Nova, 1 - Ulldecona, 3 
03-05-98: La Galera, O - Ulldecona, O 

Jugats: 17 
Victbries: 7 
Empats: 4 
Perduts: 6 
Gols favor: 29 
Gols contra: 27 
Punts: 25 
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Curiositats: 
Partit Riudoms - Ulldecona. Tem

porada 96-97 (11-05-97). Resultat fi
nal 3-3, gols de Baena (3). D'esquerra 
a dreta, a dalt: Miró (míster), Manolo, 
Lluc, Xavi, Baron, Justo, Queralt 
(delegat). A baix: Martorell, Joan Valls, 
Serra, Jordi, Joaquin, Baena. 

Partit Riudoms - Ulldecona. Tem
porada 97-98 (03-05-98). Resultat fi
nal 0-1, gol de Labernia. Equip inicial: 
Marcos, Juan Pedro, Tito, Villarroya, 
León, Garriga, Campillo, Millan, 
Labernia, Jordi, Enrie. 

D'un any a l'altre només repeteix un 
jugador, Jordi. 

------ -

Diumenge 14 de juny de 1998 
L'arbitre feia sonar el xiulet per ter

cera vega da consecutiva, el partit s'ha
via acabat, el marcador assenyalava 
Canonja 1-l'Ulldecona 2, l'Ulldecona 
era per fi equip de primera regional, 
els afeccionats falduts enva·ien em
bogits el camp per abra<:;:ar-se als 
jugadors, tots junts al centre del terreny 
de joc formant una pinya, un grup 
huma on tot era alegria, felicitat, 
emoció, orgull. Ja ningú recordava 
l'amarga decepció al camp de la Ga
lera, les escenes de rabia i frustració 
estaven ja oblidades, era el moment 
de celebrar-ha, tot un poble estava 
esperant !'arribada del seu equip, deu 
anys de sequera, de desil.lusions, de 
tristeses, havien estat esborrats de la 
memoria en un instant. 

La pla9a de l'església esperava 
embogida els seus herois, petits i 
grans, joves i vells, tots units per uns 
colors, blanc i vermell, tot un poble 
sortia al carrer a pasejar amb el cap 
ben alt la bandera del seu equip, els 
falduts podien tornar a sentir-se orgu
llosos del seu equip, per primera 
vegada en molts anys durant una 
temporada de futbol es parlava 
gairebé tant de l'Ulldecona com del 
Bar9a, tot un poble s'hi havia bolcat, 
no només fanatics del futbol, sinó 
gent que no li agrada gaire aquest 
esport, pero sí que se senten ullde
conencs, gent identificada amb un 
poble, amb un equip que representa 
dignament aquesta vila, Ulldecona. 

Veure la pla9a des de la Mera et 
feia posar la pell de gallina, llum, 
color, xivarri, i apoca poc t'hi anaves 

acostant. 1 el cor s'accelerava, els ulls 
es mullaven, tots els sacrificis fets 
havien valgut la pena, tots els pro
blemes quotidians quedarien per unes 
hores oblidats, era el moment de 
gaudir d'una victoria que no es pot 
celebrar tots els dies. 

L'entrada a la pla9a va ser triomfal, 
els jugadors units ambla se va afecció, 
cara a cara, espatlla contra espatlla, 
tots junts abra9ats, molts no podien 
contenir les !lagrimes d'emoció, molts 
no podran oblidar el que es va viure 
aquella nit de juny. La desfilada fins a 
l'Ajuntament on els jugadors van ser 
aclamats un a un són sensacions que 
es viuen un cop a la vida, i el fet de 
poder repetir-ha esta només en mans 
d'uns pocs privilegiats. El temps dira 

si es pot arribar a reviure una cosa 
semblant, el que sí és cert és que mai 
deis ningú allí presents ho podra 
oblidar. Tot un poble unit al voltant 
d'un equip de futbol, que més que una 
plantilla, és un grup de companys, un 
grup d'amics, units per la passió a un 
esport, per !'entrega a uns colors. 

En la victoria o en la derrota estimar 
els colors és el més important, perque 
no sempre es pot ser el guanyador, hi 
haura algun día que tu seras el que 
donara la ma amb el cap cot als gua
nyadors que ho celebren al centre del 
camp, per aixo hem de comprendre la 
importancia d'una victoria com la 
d'aquell diumenge. Per aquest motiu 
i molts altres: Visea l'Ulldecona! 

F.S.V. 

ESPORTS 

Carta oberta al poble d'Ulldecona i barris 
deis jugadors del lr equip del Club de Futbol Ulldecona 
Aficionat, griicies! 

Ara fa deu anys el CF Ulldecona 
vivia una situació semblant a !'actual: 
la celebració de l'ascens a primera 
regional. Aquesta tita ha estat per a 
!'entrenador un repte superat. Per a 
uns jugadors una experiencia 
reviscuda, per a altres un somni fet 
relitat. Per als afeccionats una 
consecució que feia molt temps que 
anhelaven. 

Finalment, s'ha aconseguit el tan 
desitjat ascens a la categoría supe
rior. Potser no ha arribat tan aviat com 
esperavem tots, pero el que compta a 
la ti és que hi hagi arribat. Precisament, 
aquest darrer fet, ésa dir, el retarden 
l'assoliment és el que ens ha deixat 
del tot ciar que no era únicament a 
nosaltres als que ens feia il.lusió 
aconseguir la nova categoría, sinó 
que era tot el poble d'Ulldecona el qui 
ho demanava: tots heu esperat fins al 
darrer sospir per celebrar-ha 
conjuntament amb nosaltres. 

Ja des de l'inici de la temporada 
heu demostrat el vostre suport a 
l'equip, acudint massivament al camp 
tant a casa com a tora. En moments 
tranquils i relaxats, pero també en 
situacions extremes on la vostra 
presencia ha estat més que significa
tiva i imprescindible: ningú de 
nosaltres oblida el suport rebut a 
camps com els de Rasquera, 
Riudoms, la Galera, la Canonja ... , 
terrenys de joc en que la dignitat i fins 
i tot la integritat físi ca van ser 
defensades per molts de vosaltres en 
nom de tot un poble. 

Frases com "Onene , onana , 
Ulldecona és lo millar que hi ha" -
"Ulldecona, Ulldecona, oe, oe, oe, 
oe ... ", i d'altres que cal ometre perque 
de vegades el millar despreci és la 
ignorancia, quedaran per sempre 
gravades en la nostra memoria, com 
a sinonim d'una població que des del 
més menut fins al més gran s'ha unit 
envers el seu equip de futbol. 

L'exemple d'aquesta experiencia 
tan meravellosa de perdurar en la 
consciencia de tots, pero especialment 
en la deis més joves, perque són ells 
els que el día de dema heretaran el 

testimoni del vertader sentit i significat 
de l'esport: convivencia, respecte i 
unió. 

Aquests tres conceptes esmentats 
anteriormentvan quedar perfectament 
reflectits el passat diumenge 14 de 
juny, en el moment de la nostra arriba
da a la pla9a de l'Església i posterior 
despla<;ament a l'Ajuntament. Vau 
demostrar que aquest triomf era tan 
nostre com vostre i així ho vam 
entendre. El goig manifestat per 
vatros, davant la consecució de 
l'ascens, ha estat el millar premi que 
podíem rebre després de tots els 

sacrificis realitzats al 11arg ae 1a tem
porada, una manera d'encoratjar-nos 
a seguir endavant i continuar oferint
vos espectacle i triomfs, que és el que 
realment us mereixeu. 

Per tot el dit anteriorment i esperant 
que aquest seguiment i suport 
manifestat durant tot l'any no sigui 
fruit d'un moment de gloria, sinó la 
constant de les properes campanyes 
en la nova categoría assolida: 
Aficionat, gracies! 

Ulldecona, juny de 1998 

Entrenador i jugadors 
del primer equip 

Signatures de jugadors i entrenadors 
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Club de Futbol Ulldecona 
Paco Callarisa 

PRIMER EQUIP 
05-04-98. Ulldecona - Ginestar, 1-

0; Labernia (p) . 
10-04-98. Rasquera-Ulldecona, 0-

0; (continuació). 
19-04-98. Móra Nova - Ulldecona, 

1-3; Campillo (2), Labernia. 
26-04-98. Ulldecona - Aldeana, 1-

1; León. Suspes per la pluja al minut 
45 de partit. 

03-05-98. Riudoms- Ulldecona, 0-
1; Labernia. 

10-05-98. Ulldecona- Perelló, 3-0; 
León, Millán (p), Enrie. 

17-05-98. Ulldecona - Hospitalet, 
0-0. 

24-05-98. Ulldecona - Aldeana 
(continuació), 4-0; Campi llo (2) , 
Labernia (2p) . Total 5-1. 

31-05-98. La Galera - Ulldecona, 
0-0. 

Promoció d'ascens a 1 a regio
nal: 

07-06-98. Ulldecona- La Canon ja, 
1-0; Campillo. 

14-06-98. La Canonja - Ulldecona, 
1-2; Labernia (2, 1 p). 

Juvenil 
05-04-98. Ulldecona-Sta. Barbara, 

2-2; Baena, Cervera (p). 
10-04-98. Ulldecona - Alcanar, 4-

0. 
19-04-98. La Sénia - Ulldecona, 1-

4; Baena (2), Joan Valls, Beltrán. 
26-04-98. Ulldecona - Camarles, 

4-2; Baena (3), Joan Valls. 
03-05-98. Ulldecona - Remolins, 

1-1; Joan Valls. 
10-05-98. La Cava - Ulldecona. La 

Cava s'ha retirat. 
Per poc no va poder el juvenil repe

tir l'exit del primerequip. Practicament 
fins a l'última jornada va tenir opcions 
de quedar campió, pero la Rapitenca 
es va emportar el campionat. Primer 
Juanjo Raga i després Joan Bordes 
han fet una gran tasca amb el juvenil 
del qual segur veurem la temporada 
que ve alguns jugadors al primer equip. 

Infantil 
04-04-98. Dertusa - Ulldecona, 0-

6; Carlos (3), Oriol Güell, Joan 
Subirats, Josep Ausensi. 

18-04-98. Ulldecona - La Sénia, 2-
0; Manel Raga (2) . 

25-04-98. Ulldecona-Escala Ebre, 

4-1; Carlos, Ausensi, Oriol Güell, Álex. 
02-05-98. Jesús i Maria-Ulldecona, 

2-3; Oriol Güell, Carlos, Mane!. 
09-05-98. Ulldecona-Sant Jau me, 

1-1; Ausensi. 

L'infantil impecable. Ha estat l'equip 
menys golejat del grup. Mingo i Mano
lo, com sempre, han fet un gran treball . 
Anims i fins l'any que ve. 

Aleví 
05-04-98. Dertusa - Ulldecona, 6-

1; Rubén. 
19-04-98. Ulldecona-Sta. Barbara, 

2-0; Albert, Rubén. 
26-04-98. Rapitenca - Ulldecona, 

3-0. 
Uns malentesos d'última hora van 

fer que l'aleví baixés alguns llocs a la 
classificació final. Tot i aixo ningú pot 
negar que el treball i voluntat del seu 
jove entrenador Mario Subirats ha 
estat envejable. Felicitats, Mario, i 
fins l'any que ve. 

Benjamí 
Ulldecona A 

04-04-98. Ul ldecona A - Sta. 
Barbara C, 9-1; Pau Millán (3), Josep 
Millán (3), Pau Simó, Albert Castell, 
Joan Vida!. 

18-04-98. Ulldecona B- Ulldecona 
A, 4-8; Pau Simó (3); Pau Millán (4); 
Josep Millán. 

Ulldecona B 
04-04-98. Ulldecona B - Sta. 

Barbara A, 1-8; Oriol Romeu. 
18-04-98. Ulldecona B - Ulldecona 

A, 4-8; Amado Clotet (2), Jordi Vives, 
Oriol Romeu. 

Ulldecona C 
04-04-98. Ulldecona C - Sta. 

Barbara C, 1-0; Joan Labernia. 

Aleví femení 
Femení cadets 

04-04-98. Ulldecona - Rapitenca, 
1-11; Maite Segura. 

19-04-98. Ulldecona - Infantil, 3-7; 
Lorena, Fany, Maite Segura. 

Femení infantil 
04-04-98. Ese. Esp . Ebre 

Ulldecona, 12-1; Cinta Millan. 
19-04-98. Ulldecona-Cadets, 7-3; 

Núria Bel (3), Cristina, Cinta Millán, 
Edit, Maite Segura. 

25-04-98. Ulldecona - Ese. Esp. 
Ebre, 3-5; Maite Segura (2) , Núria 
Bel. 

09-05-98. Ulldecona - Rapitenca, 
1-12; Maite Segura. 

Aquests són els resu ltats 

ESPORTS 
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golejadors deis més menuts i menudes 
de casa. Entre Josep Lluís Millan, 
Migue, Berto i companyia han sembrat 
tot l'any peral dia de dema i ben segur 
que els fruits sortiran. Ja en parlarem 
més endavant. Ara a descansar tots i 
bones vacances, que us les mereixeu. 
Us les heu guanyat. 

Classificacions finals del 
1 r equip a la segona regional, 

des de la temporada 90-91 
fins al retorn a primera 

Temp. J G E P Gf Ge Pt Clas 

90-91 34 16 9 9 57 48 41 4t 
91-92 34 7 10 17 43 61 24 15e 
92-93 34 12 8 14 59 66 32 1oe 
93-94 34 13 3 18 47 85 29 12e 
94-95 34 13 5 16 53 64 31 1oe 
95-96 34 11 4 19 53 68 37 15e 
96-97 34 10 15 9 50 57 45 se 
97-98 34 23 5 6 91 36 74 2n 

272 105 59 108 453 485 

Ara fa deu anys 

Campió temporada 1987-1988 

ESPORTS 

Agrupació Veterans CF Ulldecona 
Paco Callarisa competició no han estat gaire bons, CLASSIFICACIÓ FINAL 

Veterans només l'últim partit a casa, front a la J G E P Gf Ge p 
04-04-98. Ulldecona - Tortosa, 0- Rapitenca va deixar un bon gust a 

1. conseqüencia de la victbria per 3 a O. 1. Vinares 22 18 3 1 71 20 57 

18-04-98. Camarles - Ulldecona, La competició de la Copa Tarragona 2. Alcanar 22 15 3 4 59 24 48 

4-2; Balada, Bel Calduch. no es va poder passar de la primera 3. Amposta 22 12 4 6 61 35 40 

25-04-98. Ulldecona - Camarles, ronda i vam perdre front l'equip del 4. Carnarles 22 12 3 7 52 38 39 

0-1. Fornas de Val Is. Tot i aixo, per aixecar 5. Tortosa 22 10 8 4 46 33 38 

02-05-98. Ulldecona - Corbera, 1- els anims, l'equip va tornar a fer el 6. J. Catalónia 22 9 5 8 53 47 32 

1; Ricardo. tradicional viatge de final de tempora- 7. Ulldecona 22 6 7 9 29 30 25 

09-05-98. Ulldecona - Rapitenca, da, aquesta vegada a Sant Sebastia, 8. La Sénia 22 7 3 12 38 48 24 

3-0; Sansano, Bel Bordes, Xavi. i els que van anar s'ho van passar 9. La Cava 22 6 4 12 37 69 22 

S'ha acabat la temporada de lliga bomba. 1 O. Rapitenca 22 5 4 13 28 58 19 

de l'agrupació de veterans del CF 11 . Sant Jaume 22 4 3 15 36 58 14 

Ulldecona. Els dos últims mesos de 12. Corbera 22 4 1 17 37 87 13 

Grup de 1\virling d'Ulldecona 

Un cop acabadas les competicions 
provincials i nacionals, el CT Ullde
cona, que no descansa, continua en
trenant-se, ja que ara participara en 
campionats internacionals. Del dia 2 
al 5 de juliol se alebrara el campionat 
d'Europa de Twirling a Anglaterra. El 
nostre club hi participara amb !'indi
vidual júnior de Maria Ciudad i també 

amb una parella formada per Mireia 
Boza i Maria Ciudad. 

A més, la primera setmana d'agost 
tindra lloc a Lyon (Frarn;:a) el campio
nat del món, on també, les nostres 
noies hi competiran, pero, aquestcop, 
dintre de l'equip de selecció que re
presentara Espanya. 

Dit equip esta format per Marisín 
Maresma i Maria Ciudad, juntament 

amb set noies de diferents localitats 
(Amposta, l'Ametlla de Mar, Barcelo
na, !'Hospitalet i Santa Barbara), esco
llides en un examen on es va demanar 
la técnica mínima que es portaria, i 
d'allí es triarien les millors. 

Esperem que a les noies del CT 
Ulldecona els vagi molt bé i tornin 
amb un trofeu a les mans. 

Sort i endavant. 
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Servei Municipal d'Esports (Ajuntament d'Ulldecona) 
Escotes Esportives Municipals 
CEIP Ramón y Cajal - IES Sales i Ferré 

Jocs Esportius Escolars de Catalunya Curs 97 /98 
Resultats competicions 

Tennis Taula 
FINALS NACIONALS INDIVIDUALS 

Esport: Tennis taula 
Data: 06-05-98 
Modalitat: Per escoles 
Jornada: 1 
Competició: Individual 
Hora inici : 9.00 
Lloc: Torregrossa 

RESULTATS 
Individua/ infantil femení 

Jugador Núm. participants Lloc final 
Núria Bel 21 15 nacional 

Individua/ infantil fasculí 
Jugador Núm. participants Lloc final 
Enrique Corraliza 28 09 nacional 
Pedro Nofre 28 14 nacional 

Individual cadet femení 
Jugador Núm. participants Lloc final 
María Minguet 15 05 nacional 
Rosa Minguet 15 07 nacional 
M. José Casarrubio 15 09 nacional 

Individua/ cadet masculí 
Jugador Núm. participants Lloc final 
Javier Ferré 28 03 nacional 
Domingo Nofre 28 05 nacional 

Fi11als 11acio11als individual, IM tercer 11acio11al 

Grnp participa11ts 

Cadet masculí 

FINALS NACIONALS EQUIPS 
Esport: Tennis taula 
Data: 16-05-98 
Modalitat: Per escoles 
Jornada: 1 
Competició: Equips 
Hora inici: 9.00 
Lloc: Barcelona 

Equip 
IES Sales i Ferré 

RESULTATS 
Infantil femení 

Núm. equips 
12 

Equip 
IES Sales i Ferré 

Equip 
IES Sales i Ferré 

Lloc final Equip 
04 nacionals IES Sales i Ferré 

Grnp te1111is de tau/a 

ESPORTS 

lnfa11til masculí 

Infantil masculí 
Núm. equips Lloc final 

16 03 nacionals 

Cadet femení 
Núm. equips Lloc final 

12 04 nacionals 

Cadet masculí 
Núm. equips Lloc final 

16 03 nacionals 
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Resultats competicions 

Basquet 
FINALS INTERCOMARCALS 

Esport: Basquet 
Categoría: Juvenil masculí 
Lliga comarcal 

Data Equips Resultat 
28-03-98 IES Sales i Ferré - CB Amposta PME B 02-00 
04-04-98 IES La Sénia - IES Sales i Ferré 63-60 

Classificació final: CAMPIONS INTERCOMARCALS 
Data Equips 
06-06-98 IES Sales i Ferré- IES Martí Franques 

BÁSQUET FINAL$ TERRITORIAL$ 
Juvenil femení 06-06-98 La Sénia 
Juvenil masculí 06-06-98 Alcanar 

FINALS TERRITORIALS 
Esport: Basquet 
Categoría: Juvenil femení 
Data: 06-06-98 
Lloc: La Sénia 
Triangular 
IES Sales i Ferré - IES La Sénia 
Col.legi Aura - IES La Sénia 
Col.legi Aura - IES Sales i Ferré 

Posició final 

Resultat 
64-49 

40-33 
66-71 

40-33 
30-20 
39-28 

IES Sales i Ferré: SUBCAMPIONS TERRITORIALS 

Grup bilsquet BF BM 

Futbol sala i11fa11til masculí Futbol sala benjamí masculí 

Resultats competicions 
Futbol sala 

FINALS SECTOR 
Esport: Futbol sala 
Categoría: lnfantil-masculí 
Lloc: Riba-roja 
Final sector 
Data Equips 
18-04-98 CEIP Montsagre - IES Sales i Ferré 

Lloc final: 3rs SECTOR 

DIADA DE L'ESPORT COMARCAL 
Data: 13-06-98 
Lloc: Masdenverge 
Esports: Basquet, Futbol sala, escacs 
Infantil femení Basquet 
Cadet femení Basquet 
Benjamí masculí Futbol sala 
Aleví masculí Futbol sala 
Infantil masculí Futbol sala 
Benjamí femení 
Benjamí masculí 
Aleví femení 
Aleví masculí 

Escacs individual 
Escacs individual 
Escacs individual 
Escacs individual 

Resultat 
10-03 

JORNADA ESPORTIVA. 13 DE JUNY DE 1998 
Ulldecona - La Selva 

Lloc: CEIP Ramón y Caja/ 

Grup bilsquet juvenil f emení 

Futbol sala aleví masculí 

ESPORTS 

Grup bilsquet inf anti/ femení 

Grup biisquet juvenil masculí. 
Campió Territorial 

Grup bl1sq11et cadet fe111e11í 
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VI ESCOLES D'INICIACIÓ ESPORTIVA ESTIU '98 
FULL INFORMATIU 

Activitat: Escales d'lniciació Esportiva Estiu '98. 
Duració: Juliol-Agost. 

Entrenaments: Dilluns a divendres de 1 O a 12 h al matí i 
de 18 a 22 ha la tarda. 

Competicions: Dissabtes al matí de 1 O a 12 h. 
Competicions: Festes Majors 1998. 
INFORMACIÓ: 
lnscripcions: CEIP "Ramón y Cajal" d'Ulldecona 
Dates inscripcions: Del 25 al 29 de maig, dilluns a dijous 

de 9.00 a 10.00 h. Del 2 al 14 de juny, dilluns a divendres de 
17a18h. 

PREU D'INSCRIPCIÓ: 3.000 PTA 
En la inscripció s'inclou una samarreta i un regal 

sorpresa. 

ESCOLES D'INICIACIÓ ESPORTIVA ESTIU '98 
Les escales d'iniciació esportiva són la continuació de 

l'esport escolar que es du a terme a la nostra escala durant 
el curs escolarper mitja de les Escales Esportives Municipals. 
Per aixo les Escales d'lniciació Esportiva estan adrei;:ades 
especialment a tots aquells que participen durant el curs 
escolar, també estan adrei;:ades a tots aquells nois i noies 
que vulguin aprendre qualsevol esport o només vulguin 
practicar un esport a l'estiu. Podeu escollir tres esports 
diferents, tots els que participen a les Escales Esportives 

Grup i11iciaci6 esportiva 

SERA NOTÍCIA 

Municipals haurien d'inscriure's almenys a un o dos esports 
que practiquen durant el curs perseguir així una trajectoria 
en el seu esport. La resta podeu escollirels esports que més 
us agradin. Els horaris es donaran una vegada se sabra el 
nombre de participants inscrits tant per categories com per 
esports. Tots els interessats a inscriure's han de retornar el 
full d'inscripció degudament omplert. 

ATENCIÓ 
- Aerobic: La inscripció, és a partir de 9 anys 
-Waterpolo: És necessari un mínim de coneixements de 

natació. 
- La inscripció és a partir de 12 anys. 
- Beisbol: Esport voluntari , esteu tots inscrits. 
- Patinatge: Necessari dur patins. 
- Bici eros: Esport voluntari, esteu tots inscrits (necessari 

dur bici). 
- Tir amb are: Esport voluntari, esteu tots inscrits. 
- Esports d'equip: Les categories infantil, cadet, juvenil, 

femení i masculí duran a terme en els entrenaments una 
lliga entre tots els participants inscrits. 

Organitza 
SERVE! MUNICIPAL D'ESPORTS D'ULLDECONA. 
CEIP RAMÓN Y CAJAL D'ULLDECONA 
IES SALES 1 FERRÉ D'ULLDECONA 

Ferran Sorlí i Bel 
Coordinador Escales 

d'lniciació Esportiva Estiu '98 

NOUS INSCRITS ESCOLES ESPORTIVES 
MUNICIPALS 

1 r cognom 2n cognom Nom 
Jove López Cristian 
Meseguer Esteller Georgina 
Jove López Mónica 
Marín Martí Cristina 
Redó Carceller Anna 
Royo Verge Manel 
Royo Verge Albert 
Vi llar Rubio Loli 
Boveda Forcadell Lluc 
Revira Navarro Sandra 
Millan Gutiérrez Pili 
Ruíz Reman Sara 
Castell Escoto Anna 
Grau Biosca Jofre 
Quesada Lázaro lván 

La propera edició de 11l'lnformatiu Ulldecona11 contindri: César Llombart Gerard 
Pe set Urgilles Clara 

'* Reportatge Festes Majors 1998. 

'*Diada 11 de Setembre. Actes a celebrar. 

'* Seccions habituals. 

Ferré 
García 
Tarazana 
Spallek 

Lafuente Kevin 
Cucala Gemma 
Puig Tia re 
Kudicke Denny 

Quinquennals 99 




